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marta i anna Viuen la màGia i emociÓ de l’elecciÓ
Marta Aleixadre Renau i Ana Serrano Darás. Són els 
noms que, al telèfon i davant un replet auditori, va pro-
nunciar la vesprada de l’1 de juny l’alcalde, José Ramón 
Calpe, per a comunicar la decisió de la votació d’elecció 
de les reines falleres de Borriana de l’any 2014.

La convocatòria va tornar a ser una de les que, anual-
ment, crea més expectació a Borriana al reunir al món 
faller per a escollir a les representants del proper 
exercici. En este sentit, les 110 butaques de la sala 
de sessions de l’Ajuntament no van ser suficients per 
a donar cabuda a tots els assistents i molts van haver 
de conformar-se amb presenciar drets l’evolució de 
l’acte.

A les vuit en punt va començar l’elecció amb la votació 
dels 18 representants de les comissions falleres i del 
regidor de Festes i president de la Junta Local Fallera, 
Carlos Solá. 

Una vegada dipositats els 19 vots a l’urna, l’alcalde, José 
Ramón Calpe i la secretaria general de l’Ajuntament, 
Iluminada Blay, es van retirar a recomptar les papere-
tes abans de tornar per a l’esperat moment de la tele-
fonada i revelació dels noms escollits, entre els crits 
d’alegria i aplaudiments de bona part del públic, es-
pecialment dels membres de les falles de Sant Blai i 
del Centre Espanya, de les que formen part respectiva-
ment Anna Serrano Darás i Marta Aleixandre Renau.

Una delegació de la Junta Local Fallera es va desplaçar 
fins als domicilis de les reines falleres de 2014 per a 
dur-les fins a l’Ajuntament, on les va rebre l’alcalde 
amb un ram de flors, acompanyat pel president de la 
Junta Local Fallera. Tots dos van donar l’enhorabona 
a les escollides abans de escortar-les fins la sala de 
plens, on van entrar enmig d’una sentida ovació.

Anna i Marta, junt als seus pares i familiars, van rebre 
allí les felicitacions de les reines falleres, Cristina Flor 
Rufino i Berta Chabrera Fuentes, així com del presi-
dent de la Federació de les Falles, Josep Nos i de tot el 
públic assistent.

Les actuals reines falleres, Cristina Flor i Berta Chabre-
ra conclouran el seu regnat el proper mes de novem-
bre. De fet, el dissabte 9 de novembre tindrà lloc l’acte 
oficial de comiat de les dues màximes representants 
de les festes de Sant Josep de Borriana d’enguany. 

L’endemà, diumenge dia 10, tindrà lloc en el Centre 
Municipal de Cultura la Mercé la proclamació oficial de 
les noves Reines Falleres i les Falleres Majors de ca-
dascuna de les divuit comissions de la ciutat. I un cap 
de setmana més tard, el dissabte i diumenge 16 i 17 de 
novembre, el Teatre Payà acollirà amb tota solemnitat 
l’acte de l’exaltació de la Reina Fallera i començarà així 
un intens any de frenètica activitat fallera que no pa-
rarà fins a la “Nit de la Cremà”.
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La Corporació Municipal, en sessió plenària ordinària 
celebrada el 4 de juny, va aprovar per unanimitat i de 
forma inicial el Reglament de Participació Ciutadana, i  
els reglaments de la Comissió Especial de Suggeriments 
i Reclamacions i del Consell Social de la Ciutat.

Segons va avançar l’alcalde, José Ramón Calpe, el di-
vendres 31 de maig, l’acord del Ple suposa l’exposició 
pública dels citats reglaments per a que els ciutadans 
els puguen conéixer i realitzar les al·legacions o apor-
tacions que consideren oportunes abans de la seua 
aprovació definitiva, que també haurà de votar el Ple.

Calpe va valorar que l’actual equip de govern compleix 
així la promesa electoral d’afavorir la participació ciu-
tadana en l’àmbit de decisió municipal i recorda que, a 
final de 2011, el Ple ja va aprovar el Reglament orgà-
nic municipal de l’Ajuntament (ROM), del qual deriven 
els documents aprovats pel Ple i, amb la qual cosa, el 
consistori compleix la previsió legal establida a escala 
autonòmica en la Llei 8/2010, de 23 de juny, de règim 
local de la Comunitat Valenciana, que en l’article 28.1 
considera obligatori el ROM per als municipis de més 
de 20.000 habitants.

L’alcalde va manifestar que la participació ciutadana és 
un dret democràtic i que els reglaments que impulsa 
l’equip de govern regulen també el dret de petició, ja 
que qualsevol veí o associació podrà sol·licitar qualse-
vol resposta que tinga a veure amb l’acció municipal, “i, 
encara que no siga competència de l’Ajuntament, ens 
comprometem a traslladar la qüestió a l’òrgan que co-
rresponga”.

En este sentit, l’Administració municipal haurà 
d’avaluar la petició i atendre-la –quan es considere 
oportuna i raonable-, resolent en un sentit o en un al-
tre en el termini de tres mesos. En cas contrari, el veí 
sol·licitant tindrà dret a acudir als tribunals.

Intervencions en les sessions plenàries

Així mateix, els borrianencs que representen al-
gun col·lectiu, entitat o associació que haja presentat 
al·legacions o haja sigut part en la tramitació d’algun 
expedient que s’eleve a la consideració del Ple, podran 
intervenir en la sessió corresponent i disposaran de 10 
minuts per a exposar el que creguen oportú.

Les vies de participació ciutadana no acaben en este 
punt, sinó que també hi haurà la possibilitat de realit-
zar consultes populars, sempre que el Ple ho aprove 
i ho autoritze l’Administració central; i la presentació 
d’iniciatives populars que compten amb el suport del 
10% de l’electorat i que l’Ajuntament haurà de tramitar.

el ple aproVa per unanimitat els reGlaments 
per a promoure la participaciÓ ciutadana

Juntament amb totes estes vies de participació, 
l’Ajuntament preveu la creació de la Comissió de Su-
ggeriments i Reclamacions, integrada per regidors 
dels tres partits amb representació municipal i amb el 
compromís de reunir-se, almenys, una vegada al tri-
mestre, per a estudiar les demandes de particulars o 
de col·lectius.

Finalment, el Consell Social de la Ciutat, amb una àm-
plia representació i amb reunions cada quatre mesos, 
es constituirà com un òrgan consultiu que podrà pro-
nunciar-se en les fases d’exposició pública de projec-
tes i documents, en matèria de pressupostos, urbanis-
me i medi ambient. A més de regidors i de l’alcalde, 
segons ha explicat el mateix José Ramón Calpe, també 
podran integrar-s’hi exalcaldes i representants de dis-
tintes entitats, “i podrà comptar amb comissions sec-
torials més reduïdes per a abordar temes concrets i 
fer-lo més operatiu”.

Calpe va reconéixer que l’equip de Govern ha acceptat 
diverses propostes del Grup Municipal Socialista, “que 
milloraven els reglaments”, i que han fet possible que 
el nous elements de participació ciutadana compten 
amb el vot unànime de tota la corporació municipal.

L’alcalde es va comprometre a treballar per tal que tots 
estos compromisos amb la ciutadania no queden en un 
“brindis al sol” i espera també que els veïns de Borria-
na valoren estes noves possibilitats de participar en 
la vida pública municipal i les utilitzen per a realitzar 
aportacions.
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borriana serà el primer ajuntament de 
la proVíncia a externalitzar la GestiÓ elèctrica 

L’equip de govern de l’Ajuntament de Borriana ha fet un 
pas més en la licitació de l’expedient del nou contracte 
de subministrament d’energia elèctrica, modernitza-
ció de l’enllumenat públic i manteniment d’este amb 
el vistiplau unànime del Ple ordinari del dia 4 de juny 
a la classificació de les cinc ofertes presentades i la 
proposta inicial d’adjudicació per import de 706.062,50 
euros anuals (IVA inclòs) per un període de 10 anys.

Este nou contracte, pioner en la seua tipologia a escala 
provincial i un dels tres primers de la Comunitat Valen-
ciana, s’emmarca en la política municipal de reducció 
de despeses i està en la línia d’allò que s’ha establit 
per la directiva comunitària 2006/32/CE, ja que fomen-
ta el mercat de serveis energètics en plantejar el con-
tracte amb una empresa de serveis energètics (ESE), 
que s’encarregarà no sols de gestionar el subminis-
trament, sinó de renovar l’enllumenat públic (inclòs el 
de festes), del manteniment i substituir gran part de 
les actuals bombetes per altres de baix consum a fi 

d’abaratir la factura energètica municipal en, aproxi-
madament, un 50%.

Segons l’alcalde, una vegada finalitze el període 
d’al·legacions i l’Ajuntament adjudique definitivament 
el contracte, “Borriana incorporarà al seu enllume-
nat públic equips més eficients, que fomenten l’estalvi 
energètic amb un consum energètic i contaminació 
lumínica menors, la qual cosa suposarà també una 
reducció del CO2 emés a l’atmosfera. Serà beneficiós 
per a la butxaca dels borrianencs i també per al medi 
ambient”, ha afirmat José Ramón Calpe, qui ha donat 
a conéixer que altres ajuntaments han demanat ja les 
bases al de Borriana per implantar als seus municipis 
esta contractació a través d’una ESE.

L’Ajuntament complirà així el compromís subscrit en 
el Pacte d’alcaldes a escala europea i s’adaptarà a les 
directives actuals sobre enllumenat públic, alhora que 
externalitza sense el manteniment, que fins ara feien 
els operaris del Servei Municipal de Via Pública.

La gestió realitzada per l’equip de govern per a arribar 
a este punt ha suposat més d’un any i mig de treball, 
segons ha indicat el regidor d’Hisenda, Juan Fuster, i 
va partir d’una auditoria sense cost per a les arques 
municipals encarregada a l’Institut per a la Diversifica-
ció i l’Estalvi d’Energia (IDAE), dependent del Ministeri 
d’Indústria, Energia i Turisme. Este estudi va definir el 
mapa de l’enllumenat públic a Borriana i va servir per a 
planificar les distintes possibilitats d’actuació.

El contracte tindrà una duració de 10 anys i, una vega-
da tota la inversió haja revertit en el municipi, l’estalvi 
estimat en la factura elèctrica oscil·larà entre el 45 i 
el 55%.
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L’alcalde, José Ramón Calpe, va recollir el dia 5 de juny 
a Cala Fustera –a la localitat alacantina de Benissa- les 
banderes blaves de la platja de l’Arenal i del conjunt 
que formen les de la Malva-rosa i el Grau.

Calpe, acompanyat per la regidora de Turisme, Belén 
Sierra, va assistir a l’acte d’entrega d’estos guardons, 
que certifiquen la qualitat mediambiental i que, per 
primera vegada, Borriana aconsegueix per partida 
doble, sumant així dos quilòmetres continus de litoral 
amb bandera blava entre el Port i el Grau.

El mateix president de la Generalitat Valenciana, Al-
berto Fabra, es va referir a este fet i va anomenar ex-
pressament la nova bandera aconseguida per Borriana 
en el seu discurs de tancament de l’acte, a què van as-
sistir representants de totes les entitats premiades a 
les províncies de Castelló, València i Alacant.

Borriana ha obtingut per nové any consecutiu la bande-
ra blava de l’Arenal i, encara que també la sol·licitava 
des de 2008, enguany podrà hissar també la de les 
platges de la Malva-rosa i el Grau, que tenen una lon-
gitud conjunta de 450 metres i que compten amb una 
microreserva de flora dunar, un punt accessible, jocs 
infantils, lavabos, llavapeus i servei de salvament i so-
corrisme.

L’alcalde, José Ramón Calpe, afirma que este reco-
neixement fa justícia a l’esforç realitzat els últims anys 
per l’Ajuntament, “a pesar de les dificultats econòmi-
ques”, per dotar de tots els serveis estes dues platges 

borriana suma per primera VeGada dos banderes 
blaVes amb l’obtinGuda pel conjunt malVa-rosa i Grau

i equiparar-les a l’Arenal. En este sentit, valora la im-
portància de les platges de Borriana i l’aposta munici-
pal per mantenir-les com unes de les millors del sud 
de la província de Castelló “i posar-les a la disposició 
dels milers d’usuaris que les visiten cada any en les 
millors condicions possibles”.

Per la seua banda, la regidora de Turisme, Belén Sierra, 
ha incidit en el respecte al medi ambient i la neteja que 
han fet les platges de Borriana mereixedores d’estes 
dues banderes blaves, “un guardó d’àmbit internacio-
nal que aporta un gran valor a la nostra costa i que afa-
voreix la creixent sensibilitat dels nostres veïns i dels 
usuaris per a contribuir amb el seu bon comportament 
a mantenir i conservar-les cada vegada millor”.
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l’arena del draGatGe 
del port reGenerarà la 
platja de la serratella
L’alcalde, José Ramón Calpe; el director general de 
Sostenibilitat de la Costa i el Mar, Pablo Saavedra i la 
consellera d’Infraestructuras, Territori i Medi Ambient, 
Isabel Bonig; van presentar el 23 de maig a l’Ajuntament 
el projecte de conservació i manteniment de la costa 
amb el transport d’arenes dragades del port de Borria-
na a les platges del sud del litoral de la província.

L’actuació, per a la que s’han destinat 300.000 euros i 
que reutilitzarà 40.000 metres cúbics d’arenes de cali-
bre molt fi, permetrà millorar la berma i, sobretot, res-
taurar el cordó dunar de part de les platges de Borria-
na, Nules, Moncofa, Xilxes, la Llosa i Almenara. En el 
cas de Borriana, l’aportació d’arenes es farà a la platja 
de la Serratella.

El projecte és el resultat de la col·laboració entre el 
Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi Ambient 
(MAGRAMA) i la Generalitat Valenciana, encarregada 
de dragar la bocana del port de Borriana, a fi de man-
tindre els calats necessaris que garantisquen les con-
dicions de navegació.

Pablo Saavedra va destacar que “l’execució d’este pro-
jecte, en l’actual marc pressupostari, obeeix a la impli-
cació del MAGRAMA, a través de la Direcció General de 
Sostenibilitat de la Costa i el Mar, en la resolució dels 
problemes d’erosió a la costa sud de Castelló; gràcies 
a la col·laboració entre administracions ha sigut possi-
ble escometre esta actuació amb major eficàcia i me-
nor cost per al ciutadà”.

Per la seua banda, la consellera Isabel Bonig va desta-
car que la província de Castelló és la segona zona més 
erosiva d’Espanya, darrere d’un tram de Huelva. D’ací 
la importància de l’extracció dels 60.000 metres cúbics 
d’arena de la bocana del port, dels quals 40.000 seran 
utilitzats per al manteniment de la franja costanera.

el ministre soria 
entreGa els distintius 
“Q” per a les platGes

La regidora Consuelo Suay, en representació de 
l’Ajuntament de Borriana, va rebre l’11 de juny a Ma-
drid, de mans del ministre d’Indústria, Energia i Tu-
risme, José Manuel Soria; les banderes Q de Qualitat 
Turística per a les platges de l’Arenal i del conjunt que 
formen les de la Malva-rosa i el Grau, i que se sumen a 
les banderes blaves obtingudes també per estes plat-
ges enguany.

El ministre va presidir l’entrega de les banderes a les 
platges i instal·lacions nàutiques esportives, acompan-
yat per la secretària d’Estat de Turisme, Isabel Borre-
go, i pel president de l’Institut per a la Qualitat Turística 
(ICTE), Miguel Mirones.

Enguany han estat 174 les platges certificades amb 
este guardó en tot Espanya, corresponents a 93 ajun-
taments i administracions públiques localitzats en 10 
comunitats autònomes. 

La Q de Qualitat Turística s’insereix dins del Sistema 
Integral per a la Qualitat Turística espanyola, projecte 
que implica la cooperació i la participació dels tres ni-
vells de l’administració pública: estatal, de les comuni-
tats autònomes i municipal, així com del sector privat. 

Banderes “Q” de Qualitur

La regidora de Turisme de l’Ajuntament, Belén Sierra, 
va recollir el dimecres 12 de juny a la localitat alacan-
tina de Teulada les banderes “Qualitur” per a les plat-
ges de l’Arenal, Malva-rosa i Grau, concedides per la 
Generalitat Valenciana a totes aquelles que ja dispo-
sen d’alguns certificats de qualitat, mediambientals o 
d’accessibilitat, contribuïnt així a promocionar la seua 
excel·lència. 

Amb les Banderes Blaves, les “Q” de l’ICTE i les de 
Qualitur, Borriana té tots els distintius possibles.
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L’Ajuntament de Borriana finalitzarà este mes de juny 
les obres de renovació de la xarxa d’aigua potable al 
carrer de Sant Victorià, que s’emmarquen en la setze-
na fase del Pla de millora d’infraestructures hidràuli-
ques de la ciutat i que serviran per a completar un sec-
tor hidromètric en què també s’inclouen els carrers de 
Tarancon, l’Escorredor, Ausiàs March i la Tanda. 

L’alcalde de la ciutat, José Ramón Calpe, i el regidor 
de Via Pública, Javier Perelló, van supervisar les obres 
el 21 de maig, acompanyats per l’enginyer i delegat de 
Facsa a Borriana, Rafael Lahuerta, el qual els va expli-
cat les característiques de l’actuació.

La renovació de la xarxa en Sant Victorià ha suposat 
l’anul·lació de l’única canonada de fibrociment existent 
sota la calçada i la instal·lació d’altres dues, una per 
davall de cada vorera, de 110 i 160 mil·límetres de dià-
metre. 

Així mateix, s’han renovat les connexions domiciliàries 
amb materials més duradors i l’Ajuntament ha aprofi-
tat per a ampliar les voreres, que passen de 90 a 150 
centímetres d’amplària i que compten ara amb noves 
rampes accessibles amb paviment especial antillis-
cant.

Les obres suposaran la instal·lació d’uns quatre-cents 
metres de canonades en este vial i en les derivacions 
inicials de la xarxa cap als carrers perpendiculars.

La renovació del carrer de Sant Victorià succeeix la 
finalitzada recentment al carrer de Velázquez, ubicat 
tocant al camí d’Onda, on també s’ha desplegat l’única 
canalització existent i s’han ampliat i modernitzat les 
voreres; i l’actuació al carrer de Sant Marc, al costat de 
l’Escorredor, que també ha suposat la seua conversió 
en zona de vianants. 

La fase número 16 del Pla de millora d’infraestructures 
hidràuliques de Borriana continuarà en les pròximes 
setmanes amb la renovació de la xarxa als carrers de 
Santa Bárbara i Mare de Déu de la Cova Santa, paral·lels 
a Sant Marc.

Gràcies a este ambiciós projecte, iniciat per l’Ajuntament 
de Borriana l’any 2005, s’ha pogut renovar la xarxa 
d’aigua potable en gran part del nucli urbà i això ha 
permés augmentar quasi el doble la pressió tan sols 
en els últims tres anys, passant de 10 a 18 metres per 
columna d’aigua i millorant amb això la qualitat del 
subministrament i el servei als abonats de tot Borria-
na. A més, s’han minimitzat les incidències i s’ha reduït 
el cabal incontrolat per fugues.

Tant l’alcalde com el regidor de Via Pública van felici-
tar l’empresa per la rapidesa, eficàcia i qualitat en els 

borriana renoVa la xarxa d’aiGua potable 
als carrers de sant Victorià i VelázQuez

treballs, i van destacar la importància d’esta renovació 
progressiva de la xarxa, que suposa un model per a al-
tres municipis i que ha estat posada com a exemple en 
distints fòrums universitaris.

Este pla plurianual, promogut per l’Ajuntament, es 
finança íntegrament amb la quota de renovació de la 
xarxa, integrada en el rebut que paga l’usuari i que, en 
l’actualitat, és d’1,87 euros al mes per habitatge.
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Representants de la societat sense ànim de lucre Eco-
vidrio van presentar el 28 de maig davant de l’alcalde, 
José Ramón Calpe; el regidor de Medi Ambient, Juan 
Granell, i el de Via Pública, Javier Perelló, uns nous 
contenidors de vidre que permeten la càrrega lateral 
de poals de gran capacitat, destinats a facilitar el reci-
clatge als establiments hostalers de la ciutat.

L’Ajuntament de Borriana i l’associació sense ànim de 
lucre Ecovidrio, que gestiona el reciclatge dels envasos 
de vidre dipositats als contenidors en tot Espanya, pro-
mouen esta campanya pilot a Borriana per a facilitar la 
recollida d’estos residus en estos locals.

La iniciativa consta d’un treball de camp inicial amb en-
questes a tots els establiments hostalers de la ciutat, a 
fi d’informar de la campanya i detectar les necessitats, 
abans de la instal·lació dels contenidors en la via públi-
ca, sense cap cost per a l’Ajuntament.

Els locals participants en la campanya disposaran, 
amb la sol·licitud prèvia i de forma totalment gratuïta, 
d’un poal amb rodes per a facilitar-los el transport i 
abocament de residu de vidre en estos contenidors, 
que compten amb una boca més ampla i un sistema 
d’elevació hidràulica per a facilitar el buidatge.

José Ramón Calpe va agrair la iniciativa a Ecovidrio i 
va mostrar la seua satisfacció pel fet que Borriana siga 
un dels primers municipis en què es duga a terme esta 
campanya, “perquè per a l’Ajuntament és una prioritat 
la separació en origen i el reciclatge de residus per al 
seu reaprofitament. No sols aporta beneficis mediam-

bientals, sinó que pot contribuir a reduir el rebut de la 
taxa de recollida i tractament de fem als borrianencs”.

L’alcalde de la ciutat considera el nou sistema còmode 
i funcional, i confia que el sector hostaler aculla de bon 
grat la campanya, “perquè és molt important que els 
empresaris del ram, que generen gran quantitat de vi-
dre, s’hi comprometen i siguen eficients i exemplars”.

Per la seua banda, Roberto Fuentes, en represen-
tació d’Ecovidrio, va agrair a l’Ajuntament la seua 
col·laboració per a poder llançar este projecte, “que 
tracta de facilitar els mitjans per a aconseguir millors 
ràtios de reciclatge i que dóna un servei addicional i 
còmode per als hostalers, que guanyaran en higiene 
en evitar ruptures de bosses i també en seguretat en 
prevenir possibles talls”.

Segons l’opinió de Fuentes, Borriana augmentarà la 
taxa de reciclatge i disposarà de més contenidors. Així 
mateix, l’Ajuntament podrà reubicar els actuals.

10 quilos de vidre per habitant a l’any

Segons les dades facilitades avui pels representants 
d’Ecovidrio, els borrianencs van reciclar en 2012 més 
de 350 tones de vidre (351.330 kg), la qual cosa suposa 
una mitjana de 9,9 quilograms per habitant i any, “una 
bona dada, però millorable”. 

En este sentit, tant José Ramón Calpe com Roberto 
Fuentes animen els hostalers a secundar esta cam-
panya i a millorar el reciclatge de vidre a Borriana.

l’ajuntament i ecoVidrio promouen el reciclatGe 
de Vidre al sector hostaler amb nous contenidors
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el ceam de borriana supera els 4.600 usuaris
El consell d’usuaris del Centre Especialitzat d’Atenció 
a Majors (CEAM) van nomenar com a soci d’honor del 
CEAM l’Ajuntament de Borriana per la seua contribució 
en la creació i posada en marxa del centre, en un acte 
celebrat el dia 27 de maig a l’Auditori Juan Varea i al 
qual ha assistit la directora territorial de la Conselleria 
de Benestar Social, Pilar Badenes.

L’alcalde, José Ramón Calpe, va ser l’encarregat de 
recollir la placa commemorativa i va agrair este reco-
neixement: “El CEAM no és municipal, encara que el va 
construir i va dotar l’Ajuntament, però és del poble de 
Borriana i la seua recent història, des de la seua inau-
guració en 2007, és una història d’èxit”, va manifestar 
el primer edil, qui va informar que el centre ha assolit 
4.611 usuaris, dels quals més de 2.000 estan apuntats 
a distints tallers. 

“En tan sols uns anys, s’ha duplicat el nombre de socis 
i quadruplicat el d’activitats, la qual cosa demostra que 
els usuaris han sabut aprofitar-lo i donar-li contingut. 
És un centre molt important per a Borriana”, va afir-
mar Calpe abans de donar les gràcies a la seua direc-
tora durant estos anys, Gloria Saborit -que es reincor-
pora al seu lloc com a funcionària municipal de Serveis 
Socials-; a tot l’equip del CEAM, a la Conselleria de Be-
nestar Social i als mateixos usuaris.

A més de l’Ajuntament, el consell del centre va en-
tregar també altres reconeixements, entre ells a la 
borrianenca Rosario Vicent, que va ser la directora 
territorial de Benestar Social que va fer possible, jun-
tament amb l’exalcalde Alfonso Ferrada, que Borriana 
poguera comptar amb un CEAM.

El nomenament dels socis d’honor se celebra per pri-
mera vegada al CEAM, en el marc de les seues cin-
quenes Jornades de Portes Obertes, i va anar precedit 
d’una conferència a càrrec del cardiòleg borrianenc 
José Luis Diago, qui va dissertar sobre la salut i 
l’envelliment actiu.

El programa de les jornades va continuar amb una 
exposició de treballs manuals i activitats cognitives 
al Centre Municipal de Cultura La Mercé i amb la re-
presentació este dimecres a les 18.00 hores i al Teatre 
Payá de l’obra Les aparences enganyen, a càrrec del 
grup de teatre del CEAM.
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una mitjana de 3.000 
persones per setmana 
assisteixen al centre
La directora general d’Acció Social i Majors de la Gene-
ralitat, Pilar Albert, va destacar el 30 de maig que prop 
de 6.000 persones majors participen en els cursos i 
tallers programats en el CEAM de Borriana. Albert va 
donar a conéixer esta xifra durant la visita que va fer a 
les activitats de la Setmana Cultural del CEAM, acom-
panyada per la directora del centre, Gloria Saborit; 
l’alcalde de la ciutat, José Ramón Calpe; la regidora de 
Serveis Socials, Mercedes Giménez, i la vicepresidenta 
d’Acció Social de la Diputació, Esther Pallardó.

Albert va assenyalar la “important labor” que es des-
envolupa en estos centres, perquè a través dels seus 
programes es potencien hàbits saludables i es dina-
mitzen relacions interpersonals.

La directora general va indicar que el CEAM de Borria-
na compta amb 4.662 socis i la mitjana d’assistents 
cada setmana és de 3.000 persones, cosa que eviden-
cia “la gran acollida” per part de les persones majors 
de les iniciatives que es desenvolupen en els CEAM.

Així, els participants han assistit a cursos i tallers sobre 
prevenció i manteniment físic de la salut, rehabilitació 
preventiva, informació i formació d’hàbits de la salut, 
activitats fisicoesportives, ocupacionals, socioeducati-
ves i d’oci i convivència. 

El CEAM de Borriana presta els serveis de treball social, 
de podologia, perruqueria i rehabilitació. També dispo-
sa d’un menjador cafeteria, una aula d’informàtica, una 
biblioteca dotada de llibres, premsa i revistes, i un saló 
per a actes municipals.

“trencant barreres” 
sensibilitza els escolars 
sobre la discapacitat
L’alcalde, José Ramón Calpe; la regidora de Serveis 
Socials, Mercedes Giménez; així com l’edil d’Educació, 
Ana Montagut, i el de Via Pública, Javier Perelló, van 
visitar el 10 de maig al Centre Municipal de Cultura 
La Mercé les activitats de la divuitena edició del cicle 
“Trencant barreres”, organitzat des de l’Oficina Muni-
cipal de Promoció de l’Autonomia i Atenció a la Depen-
dència amb la finalitat de conscienciar i sensibilitzar 
els més menuts sobre la discapacitat.

La delegació municipal es va interessar pels dis-
tints tallers, impartits per associacions com ACODIS, 
ONCE o Aspas, i també amb la participació del col·legi 
d’educació especial Pla d’Hortolans.

L’última sessió de Trencant barreres va tindre lloc el 
dia 16 i, al tancament del cicle, van passar per ell uns 
quatre-cents alumnes de sisé de primària dels col·legis 
de Borriana.
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el consell trasllada a empresaris de borriana la 
Voluntat de millorar la competitiVitat en el sector

El director general d’Indústria, Joaquín Ríos Casanova 
-d’origens borrianencs-, va traslladar el dia 4 de juny 
als empresaris de la ciutat “la voluntat del Consell de 
treballar per a augmentar la competitivitat del teixit 
empresarial de la Comunitat”.

Ríos, acompanyat per l’alcalde, José Ramón Calpe i els 
regidors Juan Granell i Juan Fuster, va visitar primer 
les instal·lacions de l’empresa Moidecar i va mantindre 
després una reunió amb empresaris de la ciutat.

Aquesta traobada s’emmarca dins de les accions que 
està duent a terme la Conselleria d’Economia, Indús-
tria, Turisme i Ocupació per a conéixer les necessitats 
dels sectors industrials de la Comunitat i traslladar les 
línies estratègiques de l’Institut Valencià de Competi-
tivitat Empresarial (IVACE) per a l’horitzó 2020 i “que 
tenen com a principal objectiu augmentar la capacitat 
d’innovació de les empreses valencianes”.

El titular d’Indústria ha indicat als empresaris assis-
tents que les accions de l’IVACE passen per intensificar 
el suport al desenrotllament de projectes d’I+D que “es 
traduïsquen en resultats tangibles i en productes que 
es puguen comercialitzar en el mercat” i a impulsar el 
paper de l’emprenedor clau “en estos moments”.

Per la seua banda, la Línia d’Emprenedors va destina-
da a fomentar la creació d’empreses de base tecnolò-
gica, el creixement d’empreses innovadores de recent 
creació i reforçar la labor d’assessorament, formació i 
finançament dels Centres Europeus d’Empreses Inno-
vadores (CEEI) de la Comunitat Valenciana.

Nova fórmula d’incentiu

Per a l’últim trimestre de l’any, l’IVACE té previst posar 
en marxa una nova línia d’ajudes dirigida a protegir la 
posada en marxa de noves activitats amb alt contingut 
tecnològic que estarà dotada de sis milions d’euros i 

que incorpora, com a novetat, la fórmula de préstec-
subvenció, a diferència de la tècnica que s’ha utilitzat 
fins ara de la subvenció a fons perdut. Amb esta mo-
dalitat d’incentiu, les empreses poden optar a préstecs 
bonificats del 80% del cost subvencionable, que poden 
oscil·lar entre els 30.000 euros i els 150.000 euros.

“Esta iniciativa del Govern valencià atén el compromís 
de treballar braç a braç amb els empresaris prenent 
decisions que ajuden a reorientar les polítiques indus-
trials i que tornen a fer de la Comunitat Valenciana un 
referent d’innovació i emprenedoria”, ha afegit respec-
te a això.

Ajudes a Borriana

Des de l’any 2000, l’Institut Valencià de Competitivitat 
Empresarial ha protegit un centenar de projectes en el 
municipi de Borriana amb més d’un milió d’euros.

Destaca el desenrotllament de projectes d’I+D, innova-
ció de gestió, de modernització tecnològica, projectes 
de disseny i la creació d’empreses noves innovadores.



l’ajuntament fomenta 
el transport públic 
durant l’arenal sound

is tropical, xoel lÓpez, 
second y skip&die 
actuarán en el festiVal

La regidora responsable de la Tinència d’Alcaldia de la 
zona marítima, Ana Montagut, i l’edil de Turisme, Be-
lén Sierra, es van reunir el 28 de maig amb represen-
tants de l’empresa HICID, concessionària del servei de 
transport urbà, i amb els de Ràdio Taxi, a fi d’incentivar 
el transport públic durant la celebració del festival in-
ternacional de música Arenal Sound i facilitar la mobi-
litat en les vies urbanes.

La trobada, segons Montagut i Sierra, ha sigut una pri-
mera presa de contacte, “per tal que posteriorment els 
tècnics municipals de Via Pública i de la Policia Local 
puguen valorar les peticions dels taxistes i de l’empresa 
del bus urbà, que definiran les línies, freqüències i ho-
raris en les pròximes setmanes”.

Les dues regidores aposten per facilitar l’accés a Bo-
rriana als “sounders” en transport públic, a fi d’evitar 
embussos i col·lapses de trànsit, i recomanen a tots els 
usuaris i veïns que eviten en la mesura que siga possi-
ble utilitzar el cotxe i optar pel transport públic durant 
els dies en què estiga operatiu este servei, del 30 de 
juliol al 5 d’agost, ambdós inclosos.

Així mateix, han anunciat que hi haurà un servei espe-
cífic de bus nocturn, que funcionarà entre les 17.00 i 
les 8.00 hores.

El cartel de la cuarta edición de Arenal Sound ya está 
casi al completo. Los británicos Is Tropical encabezan 
una larga lista de confirmaciones, entre las que tam-
bién se encuentran las bandas que actuarán en las 
Fiestas de Bienvenida del festival. Is Tropical, Xoel Ló-
pez y Second se unen a bandas como The Kooks, Edi-
tors, The Fratellis y The Drums, Mucho, Alex Ferreira, 
Dinero, Cyan, Kill The Hipsters y Extraperlo. Muy cerca 
del “sold out”, el 15 de junio se cerrará la venta de en-
tradas si no se agotan antes.

El trío londinense Is Tropical llega a Arenal Sound con 
su nuevo álbum I’m Leaving, cargado de influencias y 
melodías synth pop, altamente pegadizas y electrizan-
tes. Se unen también al cartel Emmerson, Hambre de 
Rumba, Moonflower y Wayne que estarán en Burriana 
entre el 1 y el 4 de agosto.

Las Fiestas de Bienvenida del Beach Club han con-
firmado también sus nombres. El martes 30 de julio 
Xoel López, Skip&Die, Dinero, Cyan, Alex Ferreira, Úl-
tima Experiencia, Maadraassoo, Gato TV, La Musique 
d’Ordinateur y Rêver estarán tocando en la playa El 
Arenal de Burriana (Castellón). Y el miércoles 31 de 
julio se dará por inaugurado el festival con las actua-
ciones de Second, Mucho, Extraperlo, The Leadings, 
Grises, Klein, Full, Kill the Hipsters, Les Castizos y Ley 
DJ también en el Beach Club ubicado en la playa.

Estos nombres se unen a los ya confirmados por Are-
nal Sound como The Kooks, Editors, The Fratellis, The 
Drums, Klaxons, Steve Aoki, White Lies, The Bloody 
Beetroots, Totally Enormous Extinct Dinosaurs, Iván 
Ferreiro, Lori Meyers y Dorian entre más de 100 artis-
tas. Aún quedan por conocer las bandas y DJs gana-
dores del concurso, la programación del Pool Stage y 
quién sabe si alguna sorpresa más. Asimismo, la cuar-
ta edición de Arenal Sound volverá a hacer historia y 
está cerca de colgar el cartel de “Entradas agotadas”. 
El 15 de junio se cierra la venta de abonos (o antes si 
se acaban) y a partir de ese día no será posible adquirir 
entradas.

informaciÓ municipal
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el centre Virtual de la dona de l’ajuntament 
rep mÉs de 64.000 Visites en 6 mesos

La regidora d’Igualtat de Borriana, Consuelo Suay, va 
informar el 29 de maig que el Centre Virtual de la Dona 
de l’Ajuntament (http://cvdonaburriana.org) ha rebut 
un total de 64.382 visites en tan sols sis mesos i ha ofe-
rit en este temps 102 cursos en línia i altres 63 de pre-
sencials, a més de facilitar contínues ofertes de treball 
en el seu portal totalment actualitzat.

Suay es va mostrar molt satisfeta i gratament sorpresa 
per l’elevat nombre de visites, “que demostra la utilitat 
d’este centre virtual i servei que ofereix l’Ajuntament a 
través d’este, sobretot enfocat a un sector de la pobla-
ció tan important i nombrós com les dones en situació 
de desocupació, i també les mestresses de casa”.

La regidora d’Igualtat considera que estes dades no 
fan sinó referendar l’aposta que va fer l’Ajuntament, 
a través de l’esmentada Regidoria, per a canalitzar 
en un portal d’internet tota la informació útil sobre 
ofertes d’ocupació, cursos de formació totalment gra-
tuïts, accés a ajudes i subvencions, assessorament en 
l’elaboració de currículums, preparació d’entrevistes 
de treball i autoocupació i creació d’empreses.

El Centre Virtual de la Dona, segons Consuelo Suay, 
respon així al compromís de l’actual equip de govern 
en la millora dels serveis a la disposició de les dones, i 
es complementa amb l’atenció presencial que es pres-
ta els dimarts i dijous a l’Ajuntament en el Punt Infodo-
na, gestionat per l’agent d’igualtat Ana Garrido.

El Centre Virtual de la Dona, a més de tots els recur-
sos mencionats, compta també amb un apartat especí-
fic relacionat amb tota la informació i telèfons relatius 
a l’atenció de la violència de gènere, en el marc de la 
campanya “Pensa en tu, no estàs sola”, impulsada per 
la Regidoria d’Igualtat.

Consuelo Suay afirma que esta nova eina forma part 
de les accions impulsades per la Regidoria d’Igualtat 
per a millorar la situació de la dona a Borriana, com 
l’elaboració d’un pla d’igualtat municipal, la creació 
del Punt Infodona, xarrades formatives per a alumnes 
de primer curs de secundària -amb la col·laboració 
de la Unitat de Relacions amb la Comunitat Escolar 
de la Policia Local (URCE)- i per a les associacions 
de mares i pares d’alumnes (AMPA), un taller desen-
volupat l’estiu passat  per a dones en risc d’exclusió 
per casos de violència de gènere -tutelat per Creu 
Roja-, així com el treball conjunt de la regidoria 
amb Serveis Socials, Policia Local i l’àrea de Salut. 
 Suay anima totes les dones a utilitzar el Centre Virtual 
de la Dona i a aprofitar-ne els recursos.

www.cvdonaburriana.org

Ofertes d’ocupació, cursos de formació gratuïts, accés a subvencions, assessorament en elaboració 
de currículums, entrevistes de treball i creació d’empreses, i tota la informació útil per a víctimes de 
la violència de gènere.

Regidoria d’Igualtat
Ajuntament de Borriana
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la policia Va realitzar 
517 actuacions en 2012 
per Violència de Gènere

El Gabinet d’Atenció Especialitzada de la Policia Local 
(GAE) va realitzar durant l’any 2012 un total de 517 ac-
tuacions relacionades amb casos de violència de gè-
nere a la ciutat, segons es desprén de les dades de la 
memòria policial que va fer públiques el 30 de maig la 
regidora de Seguretat a l’Ajuntament, Esther Pallardó.

Així, tal com figura en la memòria de la Policia Local, 
durant 2012 el GAE va complir un total de 84 ordres de 
protecció remeses per jutjats i tribunals, la qual cosa 
suposa un increment respecte a 2011 en termes abso-
luts del 18,3% (any en què es va complir un total de 71). 
Per tal de complir eixes 84 ordres, els efectius del GAE 
van realitzar un total de 266 seguiments.

A més de les actuacions referides, en 2012 els agents 
de l’esmentat grup van atendre 5 víctimes de la violèn-
cia de gènere (7 en 2011) i van procedir a la instrucció 
de 2 atestats per este tipus de violència (cap en 2011), 
que es van saldar amb la detenció de 2 barons per 
exercir presumptament eixa violència (un en 2011).

La memòria reflecteix 23 intervencions en discussions 
amb la parella o en l’àmbit familiar (34 en 2011) i altres 
33 relacionades amb la prostitució (27 en 2011). Igual-
ment, consten 2 actuacions en casos d’exhibicionisme, 
3 en discussions entre dones i una relativa a l’atenció a 
una dona amb problemes psíquics.

En total, van ser 517 les actuacions en esta matèria, la 
qual cosa representa un 2,4% més que en l’exercici de 
2011 (any en què es van registrar 505 intervencions).

222 intervencions amb menors d’edat

El Gabinet d’Atenció Especialitzada també va intervenir 
durant 2012 en 49 casos d’absentisme escolar (34 en 
2011), i va instruir atestats en els quals es van veure 
implicats 22 menors (30 en 2011).

La memòria policial constata una notable disminució 
d’actuacions en casos de gamberrisme juvenil en què 
van intervenir menors, amb només 19 casos enfront 
dels 43 de 2011. Igualment es van registrar 3 casos de 
tinença o consum de drogues tòxiques, estupefaents o 
substàncies psicotròpiques (per 2 en 2011).

El GAE va detectar també 11 casos de menors sense 
escolaritzar (7 en 2011) i va confeccionar dos fulls de 
desprotecció. Amb independència de les actuacions 
realitzades per la Unitat de Relacions amb la Comuni-
tat Escolar (URCE), els agents del grup es van entrevis-
tar amb 26 responsables de centres escolars (per 24 en 

2011) i va atendre 9 requeriments dels Serveis Socials 
Municipals relacionats amb menors (6 en 2011).

Altres intervencions relacionades amb menors van 
ser agressions entre menors (5), mediació i entrega 
de menors entre pares (3), localització de menors ex-
traviats (1), possibles abusos a menor (3), presumptes 
maltractaments a menor (2), discussió entre alumnes 
o menors (10) i denúncies per tinença de drogues en 
llocs pròxims a centres escolars (5). En total, les actua-
cions del GAE en matèria de menors van sumar un total 
de 222 l’any 2012.

el casal joVe alberGa 
la seu de protecciÓ ciVil
L’Agrupació de Voluntaris de Protecció Civil ja té 
instal·lacions pròpies, ja que utilizarà una sala del Ca-
sal Jove cedida per la regidoria de Joventut. La regidora 
de Seguretat, Esther Pallardó, acompanyada per la de 
Joventut, Belén Sierra; l’intendent principal de la Poli-
cia Local, Francisco Catalán; l’oficial que s’encarregarà 
de la coordinació amb Protecció Civil, José Manuel Pa-
llarés, altres agents i el coordinador del Casal Jove, 
Vicent Sorribes; va visitar les dependències on el cos 
de Protecció Civil podrà reunir-se per a realitzar els 
brífings i planificacions d’esdeveniments, així com per 
a guardar el material i les emissores, “i tot això en un 
edifici en què s’imparteixen distints cursos de forma-
ció que els poden ser molt útils”. En este sentit, les 
instal·lacions ja han servit per a un curs de primers 
auxilis.
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calpe felicita els alumnes Que han obtinGut 
el premi extraordinari al rendiment acadèmic

L’alcalde, José Ramón Calpe -acompanyat per la re-
gidora d’Educació, Ana Montagut-, va rebre ahir a 
l’Ajuntament els joves estudiants de primària que han 
obtingut el Premi Extraordinari al Rendiment Acadè-
mic, un títol atorgat per la Conselleria d’Educació de 
la Generalitat Valenciana i que han aconseguit Jordi 
Hortelano Busto i Jorge Soriano Santos (Vila Fàtima), 
Paula Aguilar Fortalet (Nostra Senyora de la Consola-
ció) i María Grimalt Montero (col·legi salesià Sant Joan 
Baptista). 

Calpe ha felicitat tots els joves estudiants per haver 
iniciat tan magníficament la seua etapa formativa i els 
ha animat a continuar en la mateixa línia, “perquè el 
món necessita el vostre talent i teniu una oportunitat i 
una responsabilitat especial”.

L’alcalde ha destacat la importància de l’educació per a 
forjar una societat, un poble i un país, i els ha desitjat 
que seguisquen la mateixa trajectòria, alhora que els 
ha felicitat en nom de tota la ciutat de Borriana.

Calpe ha obsequiat els estudiants amb una insígnia de 
la ciutat i un llibre històric sobre la família valenciana 
dels Borja. 

Irene Constant, Premi Extraordinari d’ESO

Per altra banda, el Palau de les Arts Reina Sofia de 
València va acollir el dilluns 10 de juny l’acte de lliu-
rament per part de la consellera d’Educació, Cultura i 
Esport dels Premis Extraordinaris al Rendiment Aca-
dèmic d’educació secundària obligatòria.

Es tracta de la tercera convocatòria d’uns premis amb 
què la Generalitat vol reconéixer l’esforç de 149 alum-
nes que van acabar el seus estudis de secundària en 
centres de la Comunitat Valenciana en el curs 2011-12 
amb una nota mitjana de 10.

L’alumna Irene Constant Blasco, de l’IES Jaume I de 
Borriana, ha estat una de les set alumnes de la provín-
cia de Castelló i l’única de la ciutat guardonada amb un 
diploma que reconeix el seu treball i dedicació que, en 
el seu cas, té encara més mèrit ja que cursa simultà-
niament estudis reglats de música al conservatori de 
Castelló. Aquesta distinció s’anotarà en el seu historial 
i expedient acadèmic amb una diligència específica que 
fa el mateix centre.

Tota la comunitat educativa de l’IES Jaume I felicita a 
Irene, la seua família i tot el professorat que des del 
CEIP Penyagolosa i l’IES Jaume I han col·laborat en el 
seu èxit acadèmic.
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alumnes de l’ies jaume 
i Guanyen el concurs 
“consumòpolis”
La directora general de Comerç i Consum de la Ge-
neralitat Valencina, Silvia Ordiñaga, va presidir el 14 
de juny a la sala de sessions de l’Ajuntament l’acte 
d’entrega dels premis aconseguits per l’IES Jaume I de 
la ciutat en la fase autonòmica de la 8a edició del cer-
tamen “Consumópolis”, que organitza la Conselleria 
d’Economia, Indústria, Turisme i Comerç.

Ordiñaga, acompanyada pel primer tinent d’alcalde, 
Juan Granell; la regidora de Consum, Consuelo Suay; 
l’edil d’Educació, Ana Montagut, i la directora de l’IES 
Jaume I, María José Palmer, va mostrar el suport de 
la Generalitat a la posada en marxa d’accions que, com 

esta, “ajuden a la promoció de l’educació del consumi-
dor en els centres educatius, a fi que els més menuts 
coneguen quins són els seus drets i també les seues 
obligacions com a consumidors i usuaris i desenvolu-
pen una capacitat i hàbits crítics i responsables”.

Així mateix, ha felicitat tant els alumnes com el pro-
fessorat del centre per “l’esforç realitzat per fomentar 
entre els escolars el consum responsable, conscient, 
crític i solidari”.

En concret, els treballs presentats pels alumnes d’este 
centre educatiu han aconseguit el primer premi en la 
categoria de 3r i 4t de secundària i el pas a la fase na-
cional del concurs que organitza el Ministeri de Sani-
tat, Serveis Socials i Igualtat. Així mateix, s’ha concedit 
un segon premi en la categoria de 1r i 2n de secundària 
i un guardó a un dels seus professors en reconeixe-
ment a la seua labor de coordinació d’un gran nombre 
d’equips.
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L’alcalde, José Ramón Calpe, i el regidor de Cultura, En-
rique Safont, van rebre el dia 20 de maig a l’Ajuntament 
el titular de la parròquia del Salvador, Pedro Cid, a qui 
van traslladar la felicitació municipal per la concessió 
del títol de basílica menor al temple parroquial per 
part de la Santa Seu.

Cid va mostrar a Calpe i Safont la comunicació per part 
de la Congregació per al Culte Diví i la Disciplina dels 
Sagraments, firmada pel seu prefecte, el cardenal va-
lencià Antonio Cañizares i tramitada sota el pontificat 
de Benet XVI.

El titular del Salvador va avançar a l’alcalde i a l’edil de 
Cultura que la Basílica del Salvador haurà de reflectir 
este nou privilegi amb la incorporació de diversos sím-
bols, com l’escut de la Santa Seu, així com d’un cono-
peu (pavelló o ombrellino) i un tintinacle (insígnia amb 
unes quantes campanes), elements que identifiquen la 
unió amb el Vaticà i la nova dignitat del temple.

L’església del Salvador de Borriana compartirà este tí-
tol de basílica a la província de Castelló amb la de Sant 
Pasqual de Vila-real, la de la Mare de Déu del Lledó 
de Castelló, l’Arxiprestal de Santa Maria de Morella i la 
catedral de Sogorb.

Història

Va ser el mateix rei Jaume I qui, després d’ocupar Bo-
rriana el 16 de juliol de 1233, va encarregar a l’Orde 
de Sant Joan de l’Hospital la construcció d’un superb 
temple commemoratiu de la primera gran victòria en 
la conquesta del Regne de València.

De planta romànica, l’església del Salvador va co-
mençar a construir-se sota les ordres arquitectòniques 
de l’estil gòtic primitiu, al qual es van anar alternant 
alguns elements romànics. L’absis data del segle XIII 
i consta de set costats amb capelles absidals radials 
sense girola. 

la parròQuia del salVador celebra la concessiÓ 
del títol de basílica per part de la santa seu

L’església es va complementar amb modificacions 
per a reconvertir-la en una església fortalesa, amb la 
construcció de dues torres bessones que flanquegen 
l’absis, comunicades per un pas de ronda. És també 
en esta església on s’associarà, per primera vegada, 
l’arquitectura gòtica valenciana. L’edifici està construït 
per una única planta de saló, coberta amb voltes de 
creueria nervada i elements de rajola. A més, compta 
amb una cripta sota l’absis on eren soterrats, pel seu 
exprés desig, els rectors que havien dirigit l’església.

En el segon terç del segle XIV es va alçar la torre cam-
panar i, posteriorment, durant el segle XVIII, a la nau 
gòtica es va adossar la capella de la Comunió. Es trac-
ta d’una construcció de planta de creu grega i estil 
neoclàssic, coronada per una cúpula i decorada inte-
riorment amb frescos de Vergara, els quals represen-
ten quatre al·legories que fan referència a la Salvació 
del Món, la Deisi, les Bodes místiques de Crist i la Fe. 

Este edifici va anar engrandint-se amb els segles, per 
la qual cosa tant al seu interior com al seu exterior es 
poden veure diferents estils que passen del gòtic al ba-
rroc i els quals li confereixen el seu aspecte actual.

L’església en els seus inicis va ser dedicada per Jaume 
I a Santa Maria, però a mitjan segle XIV es va dedicar al 
Salvador. En 1969, després d’una primera gran restau-
ració i després de descobrir-se l’absis gòtic, el conjunt 
va ser declarat monument històric artístic nacional.

Al final de l’any 2008, amb motiu de l’exposició “Es-
pais de Llum” de la Fundació La Llum de les Imatges, 
l’església del Salvador va ser sotmesa a una restau-
ració integral i, coincidint amb la mostra, l’Ajuntament 
va promoure l’enderrocament de la Casa Abadia per a 
descobrir el pati abadial i permetre així la contempla-
ció de l’absis en la seua part exterior i també una de 
les torres d’època musulmana adossada a la muralla 
medieval.



la ruta de la tapa supera 
rècords amb de 19.000 
racions serVides

La regidora de Turisme, Belén Sierra, considera un 
“èxit total” la quarta edició de la Ruta de la Tapa de 
Borriana, a tenor de les dades facilitades per cada es-
tabliment i comptabilitzades per l’Oficina de Turisme, 
que el 7 de juny va donar a conéixer la mateixa edil.

Sierra va afirmar que s’han superat totes les expecta-
tives amb un total de 19.123 tapes servides enfront de 
les 14.774 de 2012, la qual cosa suposa un increment 
del 29,4%. Dels 20 bars que han participat en esta cita, 
més de la meitat (11) han venut més de 1.000 tapes, xi-
fra que el passat any només van aconseguir tres esta-
bliments. A més, un d’ells ha arribat a 2.100 i el segon 
s’ha quedat a 26 de les 2.000 tapes.

“Pensàvem que la Ruta de la Tapa eixiria molt bé i que 
podríem superar el nombre de racions de l’any passat, 
però no d’esta manera, i així ens ho han fet saber els 
propietaris dels bars, que també s’han mostrat gra-
tament sorpresos”, ha manifestat la regidora de Tu-
risme, qui ha destacat l’elevat nombre de visitants de 
municipis de la província, “i fins i tot alguns de la de 
València, que es van acostar a Borriana després de co-
néixer a través de distints mitjans de comunicació la 
nostra Ruta de la Tapa i la bona acceptació que ha as-
solit en estos quatre anys”.

El consistori, segons va expressar Belén Sierra, conti-
nuarà donant suport a les accions del sector i promo-
vent-ne també altres de pròpies per tal de dinamitzar 
l’hostaleria local, consolidar clients i permetre captar-
ne altres de nous, “i portar el nom de Borriana no sols 
per la província, sinó fins i tot fora d’esta”.

Sierra va felicitar tots els empresaris hostalers per 
este èxit i va avançar que ja treballa juntament amb la 
Confraria de Pescadors i els restaurants per oferir peix 
i marisc de Borriana en unes jornades que presentarà 
pròximament i que tindran lloc este estiu.

l’ambaixador de croàcia 
Visita borriana

L’ambaixador de Croàcia a Espanya, Neven Pelica-
ric, va visitar Borriana el 24 de maig acompanyat per 
l’ambaixador d’origen borrianenc Jorge Fuentes. Peli-
caric va firmar al llibre d’honor de la ciutat i va visitar 
l’església de Sant Blai, copatró de Croàcia.

col·laboraciÓ musical 
amb el berklee colleGe

Brian Cole i Jorge Rostoll, degà i director a València del 
prestigiós Berklee College of Music, van visitar el 23 
de maig el Centre de les rts Martí de Viciana, el Teatre 
Payà, i la sala d’assaig de la Filharmònica i van anun-
ciar una col·laboració amb l’Ajuntament.

“descobrint el clot” 
compleix nou anys

La Regidoria de Medi Ambient, que dirigeix Juan Gra-
nell, ha organitzat per nové any consecutiu el cicle 
d’educació ambiental “Descobrint el Clot”, que té com 
a objectiu que els alumnes de sisé de Primària desco-
brisquen la riquesa del Clot de la Mare de Déu.

informaciÓ municipal
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alGuns jocs per a 
l’aprenentatGe de la 
lectura
Cal aprofitar sempre la vida quotidiana per a anar ju-
gant de forma natural, però hem d’evitar posar en joc 
l’afecte encabotant-nos que faça alguna de les activi-
tats suggerides. No hem d’intentar reproduir situa-
cions “mestre / alumne” a casa, sinó anar incorporant 
les activitats suggerides de forma natural en el joc 
quotidià.
La consciència fonològica facilita l’aprenentatge de la 
lectura. Per això, mitjançant jocs que ajuden a realit-
zar aprenentatges fonològics, es poden prevenir pro-
blemes lectors.
Exemple d’alguns jocs que podem realitzar per a des-
envolupar la consciència fonològica.
-Triar una lletra de l’alfabet, començant amb una lletra 

que aparega en el nom del xiquet/a, i jugar a buscar 
objectes que comencen amb eixa lletra.

-Inventar rimes per al nom del xiquet/a: “Elena, rasca’t 
l’esquena”, “Roser, mira el pitxer”.

-Triar una cançó o una rima que el xiquet se sàpia. Can-
tar-la en veu alta, aplaudint al ritme de les paraules.

-Llegir amb ell/a una història que rime, o cantar junts 
una cançó. Quan ja se la sàpia, deixar que vaja com-
pletant les paraules que rimen.

-Recitar una rima infantil o poema, línia per línia. De-
manar-li que repetisca cada una de les frases o ora-
cions després que se li vagen dient.

-Inventar rimes de dues paraules sobre objectes que 
hi ha a casa, com per exemple “taula, Paula” i “paret, 
pitet”. Millor si són rimes divertides.

-Amb alguns jocs tradicionals orals també es desenvo-
lupa la consciència dels sons:

-DE L’HAVANA HA VINGUT UN VAIXELL CARREGAT DE… 
El primer jugador diu, per exemple, “De l’Havana ha 
vingut un vaixell carregat de PAPERS” i, a continua-
ció, cal anar dient paraules que comencen per PA, PE, 
PI, PO i PU.

-VEIG, VEIG. El primer jugador diu “Veig, veig”, l’altre 
respon “Què veus?”. El primer jugador respon: “Una 
coseta”. Es respon “Quina coseta és?”. El primer con-

testa, per exemple: “Comença per LA-”. Cal esbrinar 
de quin objecte es tracta. (Quan el xiquet ja domine 
les síl·labes es pot realitzar utilitzant lletres, per 
exemple: “Comença per L-”.)

-PARAULES ENCADENADES. El primer jugador diu una 
paraula, per exemple PLANTA. L’altre jugador ha de 
dir una paraula que comence per la síl·laba final de la 
paraula dita (en este cas, per TA, com ara TASSA) i així 
successivament: SABATA, TAPA...

-Altres prerequisits són també importants (atenció, 
memòria, vocabulari). Això significa que el xiquet ha 
d’estar obert a experiències variades i sobretot ha de 
comptar amb la mediació d’un adult que vaja ajudant-
lo a madurar eixos aspectes. Algunes activitats  que 
desenvolupen estos prerequisits:
-recordar nom, cognoms i professió de papà i mamà.
-aprendre el seu número de telèfon i el d’algun fami-

liar o amic.
-jugar amb puzles, jocs de cartes de famílies, ani-

mals, etc.
-aprendre els dies de la setmana .
-buscar diferències entre dos dibuixos quasi iguals.
-observar durant un temps una làmina, foto..., i pre-

guntar-li quines coses hi havia, quantes persones, 
quina roba portaven, quin temps feia, etc.

-ensenyar-li cançons de rogle, endevinalles i re-
franys.

-dedicar alguna estona a contar acudits.
-posar objectes sobre la taula i dir-li que tanque els 

ulls; amagar un objecte i, quan òbriga els ulls, ha de 
descobrir quin falta.

-descriure-li un objecte de la casa. Per exemple, “Té 
quatre potes i ens asseiem al damunt quan sopem”, 
i que ho endevine.

-llegir junts una història i parlar sobre esta. Fer-li 
preguntes per veure si recorda alguns dels esdeve-
niments del conte. 

-recordar què va menjar el dia anterior a l’hora de di-
nar i de sopar.

-canviar objectes del seu lloc habitual en una habi-
tació de la casa i preguntar-li si nota alguna cosa 
diferent.

-aprofitar tot tipus d’eixides fora de la ciutat per a 
explicar-li per quins pobles passa i què és el que 
veiem.

-veure amb ell un programa de TV i preguntar-li pels 
personatges, com s’anomenaven, quines coses 
feien, etc.

-preguntar-li sobre una habitació amb els ulls tan-
cats: color de les parets, quadres, mobles, altres 
objectes, etc. 

-No tots els xiquets porten el mateix ritme, i el que és 
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El primer tinent d’alcalde de l’Ajuntament, Juan Gra-
nell, i la regidora d’Educació, Ana Montagut, van assis-
tir el 12 de juny a la clausura i entrega de diplomes del 
Taller de Bebés, una activitat organitzada des del Ser-
vei Municipal d’Atenció al Desenvolupament Infantil de 
0 a 3 anys (ADI), dependent de la Regidoria d’Educació, 
i que s’ha desenvolupat en distintes sessions i per tri-
mestres durant el curs escolar que ara acaba.

El Taller de Bebés, davall el lema “Aprenem jugant” i 
adreçat tant als bebés com als seus pares, ha inter-
calat sessions informatives sobre temes relacionats 
amb el desenvolupament en els primers mesos i 
l’aprenentatge en edats primerenques, amb altres de 
més obertes en les quals els participants han pogut 
expressar les seues necessitats, parlar en grup, com-
partir experiències i resoldre situacions relacionades 
amb la criança.

Tant la regidora d’Educació, Ana Montagut, com Juan 
Granell, van felicitar tots els participants i, especial-
ment, les responsables de l’ADI, Lina Puig i Ana Vicent, 
per la seua professionalitat i innovació en el camp de 
l’educació en edats primerenques, que han convertit el 
Servei Municipal d’Atenció al Desenvolupament Infantil 
de Borriana en una referència en l’àmbit de la província 
de Castelló i de la Comunitat Valenciana.

borriana finalitza 
amb èxit el cicle 
dels tallers de bebÉs

important és que cada un abaste els seus objectius 
d’acord amb la maduresa que vaja adquirint; no hem 
de perdre la paciència ni aclaparar el xiquet.

-Cal propiciar en el xiquet el desenvolupament d’una 
relació positiva amb tot el que està escrit, associant 
la lectura amb situacions plaents: manipulació de lli-
bres, audició de lectures per un adult abans de dor-
mir, llegir a dues veus (l’adult llig el conte, però de so-
bte calla, o l’adult llig un tros i el xiquet un altre, etc.).

-Demostrar al xiquet la utilitat de la lectura: veient en 
el periòdic a quina hora comença un programa de TV, 
consultant els catàlegs de joguets, veient la data del 
seu aniversari en un calendari, llegint una recepta de 
cuina, escrivint-li notes perquè faça encàrrecs, llegint 
les notes que li entreguen al col·legi, etc.

El xiquet comença a acostar-se a la lectura, sobretot, 
quan veu llegir als més pròxims. Si ens veu llegir ha-
bitualment als majors, si l’estimulem perquè preste 
atenció als escrits, prompte començaran les pregun-
tes: “què posa ací?”, “quina lletra és eixa?”. En este 
moment podem dir que l’aprenentatge de la lectura ha 
començat.
-Hem de proporcionar-li llibres. En els llibres per als 

més menuts predomina la il·lustració. Per mitjà dels 
dibuixos, els xiquets reconeixen objectes, persones, 
animals... Alguns llibres inclouen textos mínims: pa-
raules, frases senzilles, xicotets diàlegs, repeticions, 
paraules i frases sonores. El so de les paraules pot 
ser un al·licient per a la lectura d’un llibre: descobrir 
sons estranys, divertits, cacofònics... Això l’ajudarà a 
desenvolupar la seua consciència fonològica.



sí, sí, sí ¡las actiVidades 
de Verano están aQuí!
Numerosos grupos comienzan las actividades el próxi-
mo 24 de junio.
Cursillos de actividades acuáticas para todas las eda-
des, actividades en seco en la sala multiusos de la 
piscina municipal y las tradicionales actividades en el 
camping l`Arenal que tanto éxito de público tienen en 
verano, nuevamente forman nuestra oferta a la que es-
táis invitados.
Todavía quedan algunas plazas disponibles, por lo que 
si eres de los que todavía no se han apuntado, apro-
vecha a hacerlo y te esperamos para disfrutar de otro 
verano a todo deporte.
Toda la información de los admitidos y listas de espera  
a partir del 5 de junio en nuestra pagina web www.sme.
burriana.es o en el facebook smeburriana@hotmail.
com.

fiesta final del deporte 
escolar

fiesta final para los 
cursillos de piscina:

arranca el torneiG 
solidari futbol 7 
burriana

Con la presencia de un buen número de niñas y niños, 
algunos de ellos acompañados de sus padres, el sába-
do 25 de mayo el Servei Municipal d´Esports organizó 
la fiesta final del Deporte Escolar.
Durante toda la mañana jugamos a todos los deportes 
que integran nuestra oferta deportiva en un clima de 
alegría y donde todos nos sentimos un poco niños otra 
vez.
Desde el Servei Municipal d´Esports queremos agra-
decer a todos los participantes y convocarlos para la 
nueva temporada que seguramente intentaremos, jun-
to con el personal de los centros educativos, AMPAS 
y monitores, hacer que aprendamos, nos divirtamos, 
conozcamos nuevos amigos y en especial hagamos de-
porte. ¡Feliz verano!

El jueves 20 de junio a las 17:30 horas, el Servei Mu-
nicipal d´Esports os quiere invitar a la fiesta final de 
trimestre de los cursillos de natación.
Como es nuestra costumbre intentaremos jugar, bai-
lar, reírnos y pasar una tarde divertida entre alumnos 
y monitores.
Por eso apunta ese día en tu agenda y no os olvidéis de 
venir a la Piscina Municipal.

Tras la realización del sorteo oficial del Pretorneo, el 
Servei Municipal d’Esports junto al Club Fútbol Sala 
JPM Burriana ponen en marcha una nueva edición del 
“Torneig Solidari Futbol 7 Burriana”, que se llevará a 
cabo desde el miércoles 5 de junio hasta el sábado 27 
de julio.
En esta ocasión se celebrará la segunda edición del 
Pretorneo, en el que los equipos pueden aprovechar 

sme
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en aQuaerobic hemos 
Vuelto a los 70’:

Como si fuera un capítulo de “Cuentame” la clase de 
aquaerobic volvió a los años 70`.
Durante toda la hora con música y vestimenta de esos 
años, los monitores recrearon esa época donde lo me-
jor fue ver la buena acogida y la alegría con la que par-
ticipaban nuestras usuarias. ¡Que se repita!

para ponerse en forma disputando tres partidos, a 
la vez que optar a alguna de las plazas de categorías 
superiores reservadas para los vencedores del Pre-
torneo. Este año han sido 24 equipos los que se han 
inscrito en el.
Siendo conscientes, tanto el SME como el CFS JPM 
Burriana, de la situación actual, se destinará, un año 
más, una parte de los ingresos a una acción de ayuda 
social.
Todos los partidos se llevarán a cabo en las instalacio-
nes deportivas municipales de Llombai en césped arti-
ficial y los horarios de juego serán las 20:15h, 21:15h 
y las 22:15h.

Los jugadores participantes en su totalidad recibirán 
entre otros obsequios una camiseta técnica conmemo-
rativa del Torneig, así como todos los equipos serán 
obsequiados con un balón de juego, trofeo de partici-
pación, trofeo por clasificación, etc…
Además cada equipo, gracias a Orotana, tendrá avitua-
llamiento líquido para todos los partidos y los arbitra-
jes se llevarán a cabo por árbitros designados por la 
delegación de árbitros de Castellón..
Este verano no hará falta irse hasta Brasil para disfru-
tar de buen fútbol, únicamente habrá que acercarse 
a las instalaciones del Complejo Deportivo Municipal 
Llombai.



La Conselleria d’Infraestructures, Territori i Medi Am-
bient, responsable de l’empresa de gestió de vivenda pú-
blica de la Generalitat Valenciana (IVVSA), vol fer algunes 
consideracions al respecte de la recent concessió, en rè-
gim de lloguer, de vivendes del parc públic de l’IVVSA a 
Borriana i de l’estat de les mateixes.
L’alcalde, José Ramón Calpe, i la consellera d’Infraes-
tructures, Territori i Medi Ambient, Isabel Bonig, van fir-
mar el 25 de març un conveni de col·laboració que va per-
metre eixe mateix dia que sis famílies de la ciutat reberen 
altres tants habitatges.
Les vivendes entregades son vivendes dignes i en elles no 
hi ha sanitaris trencats ni rates, com s’ha dit.
Les vivendes han estat habitades amb anterioritat i, tal i 
com s’estipula en la Llei d’Arrendament, és la conselleria 
-com arrendadora- la que duu a terme la reforma corres-
ponent i l’adequació de la vivenda abans de que el llogater 
l’ocupe per a residir en ella.

El fet de que les vivendes hagen estat ocupades no signifi-
ca que estiguen en mal estat. En este sentit, no s’ha rebut 
per part de l’IVVSA cap queixa dels nous llogaters.
La mencionada Llei d’Arrendament estableix que els ser-
veis i les altes les ha de tramitar el propi llogater per a 
que els contractes estiguen al seu nom i assumisquen la 
responsabilitat dels rebuts. També se’ls facilita un do-
cument que detalla les reparacions efectuades i, davant 
qualsevol dubte o problema, se’ls indica que contacten 
amb els responsables de l’IVVSA per a valorar-ho.
La Conselleria d’Infraestructures, Territori i Medi Am-
bient informa que els llogaters tenen ple coneixement del 
procés, ja que disposen de tota la documentació i les ins-
truccions corresponents. En este sentit, saben els nous 
llogaters que han d’acudir a l’Ajuntament amb el contrat 
d’arrendament i el certificat d’habitabilitat facilitat per 
l’IVVSA, abonar la taxa corresponent i obtindre la llicència 
de segona ocupació per tramitar les altes dels diferents 
suministres.

comunicat remÉs per la conselleria d’infraestructures al 
respecte de la concesiÓ de ViVendes de l’iVVsa a borriana

serVeis socials



cultura

diVersons. concert d’aziza ibrahim i Qbamba.

dia: 5 de juliol
hora: 23.00 h.
lloc: torre de la mar 

Descripció: Dins del programa Diversons de l’Obra So-
cial “la Caixa” actuarà Aziza Ibrahim amb la sua pro-
posta de blues del Sahara i Qbamba que oferirà les 
seues cançons d’afrojazz.

el Gran show de la màGia de monitors

dia: 12 de juliol
hora: 23.00 h.
lloc: torre de la mar 

Descripció: El mag realitza una sèrie de proeses pas-
sant per diferents estils de màgia. Des de la màgia més 
clàssica, escapisme, grans il·lusions, passant per nú-
meros més senzills i sorprenents que no deixaran a 
ningú indiferent, amb una posada en escena impressio-
nant i ple de trucs amb molt d’encant.

concert de la banda simfònica de l’aGrupaciÓ 
filharmònica borrianenca.

dia: 19 de juliol
hora: 23.00 h.
lloc: torre de la mar

Descripció: Amb la direcció de Lluís Tur la Banda Si-
mfònica de l’Agrupació Filharmònica Borrianenca inter-
pretarà una selecció de sarsueles.

concert de la joVe orQuestra de la Generali-
tat Valenciana.

dia: 24 de juliol
hora: 20.00 h.
lloc: teatre payà

mil y una noches. danzas orientales de moni-
tors

dia: 26 de juliol
hora: 23.00 h.
lloc: torre de la mar 

Descripció: Deu ballarines professionals amb vestua-
ri unificat i original realitzaran ball i dansa del ventre, 
africana, tribal, flamenc oriental, polinèsia, índia, etc. 
Ballaran amb elements tan cridaners com són ales, bo-
les, canelobres, bastons...

G9danza

dia: 30 i 31 d’agost
hora: 22.30 h.
lloc: teatre payà

Descripció: Espectacle de dansa espanyola del grup 
G9Danza del que forma part la borrianenca Ana Llopis.

exposicions

música

proGramaciÓ de cultura 
d’estiu 2013

exposiciÓ dels treballs del cicle formatiu 
de Grau superior d’artista faller i cons-
trucciÓ d’escenoGrafies. 
cmc la mercé

fins el 14 d’agost.

ix setmana cultural flamenca

dia: 4 de juliol
hora: 22.30 h.
lloc: auditori juan Varea

Descripció: Quadre de ball i cant  “Arte y Solera” amb la 
col·laboració especial de la gran balladora i professora 
Rocío Fernández.  Al toc per al ball Joan Herrero. Al 
cant la gran revelació flamenca, finalista en el progra-
ma de “Tu sí que vales”, Mercedes García “La Meligra-
na” acompanyada pel genial guitarrista Jesús de Vicen-
te. Presentació de l’acte a càrrec de José M. Arámbul i 
Sebastián Orzáez.

dia: 5 de juliol
hora: 22.30 h.
lloc: auditori juan Varea

Descripció: Homenatge de la copla a la gran tonadille-
ra ja desapareguda Marifé de Triana amb la veu d’Alba 
María. Seguidament, presentació per primera volta a 
Borriana del jove i ja consagrat cantaor guanyador de 
la Lámpara Minera al Concurs Internacional del Cante 
de las Minas de la Unión Manuel González “Rubito Hijo”, 
acompanyat a la guitarra pel virtuós del toc Ramón Jar-
que. Presentació de l’acte a càrrec de José M. Arámbul 
i Sebastián Orzáez.

dia: 6 de juliol
hora: 22.30 h.
lloc: auditori juan Varea

Descripció: Sopar flamenc i actuació del grup “Oja-
na”. Seguidament, actuació de tots els cantaors socis 
de l’Associació Cultural Juan Varea acompanyats al toc 
per Antonio Moreno i Salvador Aledón “Niño la Plana”. 
Presentació de l’acte a càrrec de José M. Arambul i Se-
bastián Orzáez.

concert de fi de curs coral borrianenca
racó de l’abadia

dia 30 de juny a les 20:00 h  



ciutats intel·liGents

cloud a les administracions 
públiQues (ii)
L’administració pública ha començat ja la seva evolu-
ció al núvol prenent com a punt de partida la seva pròpia 
infraestructura tecnològica, la xarxa SARA (Sistemes 
d’Aplicacions i Xarxes per a les Administracions) El 15 de 
gener de 2013 el Consell Superior d’Administració Elec-
trònica, presidit pel ministre d’Hisenda i Administracions 
Públiques, va declarar SARA com a projecte d’interès 
prioritari al voltant del qual començar a construir el nú-
vol privat de les administracions públiques espanyoles. La 
xarxa SARA, connectada a la xarxa Europea sTESTA, inter-
connecta i dóna servei a l’administració general de l’estat, 
les comunitats autònomes i entitats locals. En l’actualitat, 
desde SARA s’ofereixen serveis compartits d’ús estès en 
l’administració espanyola, com la plataforma @firma per 
a la validació de certificats electrònics i la plataforma 
d’intermediació de dades.
La declaració de SARA com a base de la plataforma cloud 
de les administracions públiques posa de manifest l’aposta 
ferma i decidida del govern d’Espanya en la implantació 
del paradigma del cloud computing en l’administració. No 
obstant això, aquesta tecnologia ja és una realitat, amb 
serveis com l’Oficina Virtual de Registre (ORVE), que per-
met impulsar l’adopció d’una administració sense papers 
al govern local. ORVE facilita la integració electrònica de les 
sol·licituds realitzades pels ciutadans de manera presen-
cial, evitant el transport en paper i reduint totes les des-
peses associades. D’aquesta manera, ORVE fa instantània 
la transmissió de sol·licituds entre unitats administratives 
quan abans es trigava 16 dies. El sistema està ja desplegat 
pels ajuntaments de l’àmbit territorial del govern regional 
de Madrid.
Entre els següents passos a donar per a una exitosa im-
plantació del cloud computing en SARA està adequar la 
normativa existent de manera que contempli aquest nou 
paradigma. D’aquesta manera, en la reforma de l’Esquema 
Nacional d’Interoperabilitat, regulat en el RD 4/2010, 
s’inclouran preceptes encaminats a fomentar l’adopció del 
model cloud computing per les administracions públiques, 
estenent al mateix el concepte de reutilització provinent de 
les aplicacions de fonts obertes.
A nivell de la Generalitat Valenciana trobem el projecte 
GVA cloud. El núvol privat de la Generalitat consisteix en la 
instal·lació de l’equipament i les tecnologies de computa-
ció més avançades en el Centre de Procés de Dades (CPD) 
del Complex Administratiu 9 d’octubre (CA9O)
L’objectiu és integrar i consolidar en un únic centre tots els 
sistemes d’informació de les conselleries que s’hi traslla-
din, aprofitant la centralització per millorar l’eficiència en 
l’ús d’infraestructures i oferir millors condicions de fiabili-
tat, escalabilitat i rendiment que en els seus CPDs origen.
Amb la tecnologia de computació en el núvol, els nous 
sistemes d’informació de qualsevol conselleria es desen-
voluparan de manera estàndard i sobre una única infra-

estructura. Per a això, s’implantarà un model de serveis 
en el núvol que s’anirà ampliant progressivament. En una 
primera fase, GVA cloud oferirà serveis d’infraestructures 
a aquelles conselleries que es vagin traslladant al CA9O 
(model Infrastructure as a Service, IaaS) En una segona 
fase, es continuarà avançant per oferir el programari com 
a servei (model Software as a Service, SaaS)
A més, el servei de programari en el núvol permetrà esten-
dre el model de clients lleugers, ja implantat amb èxit en el 
sistema educatiu. Aquest model donarà lloc a una reducció 
de costos de suport i manteniment i un estalvi molt impor-
tant en el consum energètic, estimat en un 80 per cent.
Finalment, s’ha de ressenyar que l’Agenda Digital per a 
Espanya contempla entre les seves línies estratègiques 
potenciar el desenvolupament i ús del cloud com un me-
canisme clau per garantir la competitivitat de les nostres 
empreses. Fent ús del sector públic com a element trac-
tor de la indústria, s’establiran canals d’assessorament i 
fòrums de col·laboració per intercanviar experiències amb 
el sector privat.
Algunes de les sol·lucions cloud amb més implantacions a 
les empreses són:
Google cloud Platform permet crear aplicacions i llocs 
web, emmagatzemen dades i analitzar dades sobre la in-
fraestructura de Google. Està format per: 
1. App Engine, pila de desenvolupament complet que utilit-
za tecnologies conegudes per crear i allotjar aplicacions en 
la mateixa infraestructura utilitzada a Google.
2. Compute Engine per a executar les càrregues de treball 
de computació a gran escala a les màquines virtuals Linux 
allotjades en la infraestructura de Google.
3. Cloud Storage per a emmagatzemar, accedir i gestionar 
les dades sobre la infraestructura d’emmagatzematge de 
Google. 
Google Apps for Business, paquet de productivitat utilitzat 
per més de 5 milions d’empreses amb Gmail, Calendari, 
Drive, Documents, Fulls de càlcul de Google i Presenta-
cions. Aquestes ferramentes disposen de més prestacions 
i garanties que les que s’ofereixen en els comptes estàn-
dard (gratuïts) de Google Apps.
Windows Azure és una plataforma oferida com a servei i 
allotjada en els Data Centers de Microsoft. Windows Azure 
és una plataforma general que té diferents serveis per a 
aplicacions, des de serveis que allotgen aplicacions en al-
gun dels centres de processament de dades de Microsoft 
perquè s’executi sobre la seva infraestructura, fins a ser-
veis de comunicació segura i federació entre aplicacions.
A nivell de productivitat destaca Microsoft Office 365 que 
disposa de les mateixes aplicacions que Office en el núvol.
Amazon Web Services (AWS) ofereix un conjunt complet 
de serveis d’infraestructures i aplicacions que permeten 
executar pràcticament tot en el núvol, des d’aplicacions 
empresarials i projectes de grans dades fins a jocs socials 
i aplicacions mòbils.



Grups municipals

la policía local, al serVicio de 
los ciudadanos
El gobierno de Mariano Rajoy ha incrementado el 
número de horas anuales a trabajar por parte de 
los funcionarios de todas las Administraciones 
Públicas, incluída la local, que ha pasado de 1488 
horas y 45 minutos a 1664, aumento que viene re-
cogido en Resolución de la Secretaría de Estado de 
Administraciones Públicas, según lo dispuesto en 
la Ley de Presupuestos Generales del Estado para 
este año. 

Este aumento de horas viene impuesto legalmen-
te, y ha obligado a una necesaria reorganización de 
las condiciones de trabajo de las Policías Locales 
en los distintos ayuntamientos y a una adaptación 
de los cuadrantes que venían realizándose. 

Tomando como punto de partida esa jornada, el 
Ayuntamiento ha negociado con todos los colecti-
vos a su servicio; entre ellos, la Policía Local, el 
ajuste de dicha jornada a los correspondientes 
cuadrantes horarios.

Respecto a la Policía Local la propuesta municipal 
siempre ha ido encaminada a cumplir un doble ob-
jetivo: prestar el mejor servicio posible a los ciu-
dadanos del municipio con los actuales efectivos 
humanos (haciendo hincapié en que, por Ley, no se 
pueden incrementar plantillas) y conciliar el me-
jor horario posible para quienes están adscritos al 
cuerpo de Policía Local.

Fruto de la negociación con los sindicatos con pre-
sencia en el Ayuntamiento abordaron el cuadrante 
en asamblea con los miembros de la Policía, tras-
ladaron  las propuestas planteadas y  nos comuni-
caron que obtuvo la mayoría el cuadrante implan-
tado en el mes de febrero de este año. 

Fruto de esa misma negociación ha sido la obten-
ción de otras ventajas por parte del colectivo de 
Policía Local, cuyas condiciones de trabajo no di-
fieren de las de sus compañeros de otros munici-
pios; o, en su caso, de las de otras policías.

Desde el respeto a la defensa  del interés general 
de los ciudadanos entendemos que el actual cua-
drante es el que más se acerca a las horas legal-
mente establecidas por ley, así como el que más 
presencia policial permite en el municipio, inclui-
dos los fines de semana. 

Memoria 2012: magnífico trabajo de la plantilla

Durante el año pasado la Policía Local de Burriana 
atendió 21.898 llamadas telefónicas, de las cuales 
8.813 (un 40,2% del total) dieron lugar a la inter-
vención de sus servicios operativos. Entre otras lla-
madas, 1.274 llamadas lo fueron por la existencia 
de vehículos mal estacionados, 514 por molestias 
vecinales, 444 por molestias en la vía pública, 372 
por requerimiento de asistencia sanitaria en lugar 
público y 72 en domicilios, 113 por actos vandálicos 
en la vía pública, 264 intervenciones en incendios 
(en vehículos, de rastrojos, de vegetación, en el 
campo, en recinto industrial, en viviendas o locales 
y en instalaciones eléctricas), 131 por personas en 
actitud sospechosa, 165 por saltos de alarma y 112 
por molestias de establecimientos públicos.

Además, el Gabinete de Atención Especializada 
dio cumplimiento a un total de 84 órdenes de pro-
tección remitidas a la Policía Local por juzgados y 
tribunales, se atendieron a 5 posibles víctimas de 
violencia de género, instruyéndose dos atestados 
por este concepto y se detuvo a dos varones por 
ejercer presuntamente esa violencia. También se 
detectaron 49 casos de absentismo escolar, 11 de 
menores sin escolarizar y 22 menores se vieron 
implicados en atestados instruidos por la Policía 
Local.

Igualmente la Policía Local instruyó 54 atestados 
por la comisión de presuntos delitos contra la se-
guridad vial y otros 116 como consecuencia de la 
realización de funciones como policía judicial (dili-
gencias a prevención, presuntos robos con fuerza 
en las cosas, hurtos, delitos contra la salud pública, 
diligencias por recuperación de vehículos, etc...).

GRUPO MUNIPAL POPULAR

pp@burriana.es



Grups municipals

los “dobles” políticos del pp
Nota: “dobles” por dobles responsabilidades políticas, 
dobles sueldos y doble moral (porque dicen una cosa, y 
hacen otra).

A LA SEÑORA PALLARDÓ: “LA POLICÍA NO ES TONTA”. 

Cuántas veces habremos empleado esta frase cuando, 
sin vergüenza alguna, alguien pretende hacer pasar 
ante nuestras narices un hecho evidente con impunidad, 
o en otro casos, para colmo, cuando pretenden mentir-
nos, pero el hecho es tan claro que lo reconocemos sin 
duda alguna. Pues bien, eso de que “la policía no es ton-
ta” puede emplearse en las dos vertientes: la figurativa 
–porque tratan de mentirnos, y no “cuela”- y la literal, 
porque evidentemente, la policía de Burriana, no es ton-
ta.
Y es que la señora Pallardó, política “doble” del PP (65.738 
€ como vicepresidenta de la “dipu”, y unos 11.000 € como 
concejal), sigue más que empeñada en hacer tontos a los 
ciudadanos, haciéndonos creer que todo funciona como 
la seda, y no es cierto.
Tanto es así que al último pleno asistió una nutrida repre-
sentación de los agentes, quienes, con cara de estupor, 
escucharon las respuestas de su concejal a tantos por-
qués, que dejan en evidencia una gestión incompetente 
y lamentable: ¿Por qué no se consensúa un cuadrante 
con los sindicatos? ¿Por qué se permite que, durante 
grandes franjas horarias del fin de semana únicamente 
patrullen dos agentes –cuando no son menos-? ¿Por qué 
se mantiene la limitación del kilometraje a sus coches 
cuando hay zonas por las que apenas se patrulla? ¿Por 
qué, si la competencia por excelencia de la policía local 
es el tráfico, en Burriana no existe sección de tráfico? Y 
un etc. “de escándalo”. 
Las respuestas –que se las van a perder, porque en el 
BIM no se publicarán-: listas de datos, argumentos tras-
nochados y excusas de quien ni pisa la calle, ni tiene 
intención de hacerlo, pero, sobre todo, de quien quiere 
hacer pasar a la policía (y a los ciudadanos) por tontos. 
Señora Pallardó, que le quede claro, los socialistas tene-

mos claro que tenemos un cuerpo de policía local eficaz, 
si falta la eficacia es por la irresponsabilidad de su pési-
ma gestión; pero, sobre todo, tenemos claro que la segu-
ridad de los burrianenses es lo primero, y, desde luego, 
que no pierde credibilidad quien exige una dimisión, sino 
quien la merece por su manifiesta incompetencia para 
gestionar. Tome buena nota, y ya que después de tantos 
años al frente de la policía local ha dejado patente que 
no tiene capacidad, DIMITA. La policía no es tonta.
Mientras se escribe este artículo, se anuncia que a la 
proclamación de la Basílica del Salvador asistirán al-
gunos agentes de la policía a manifestarse. Igual es un 
buen momento para que,  aprovechando la ocasión, ya 
que tendrá al lado el Museo Tarancón, el Sr. Safont char-
le un rato con el Obispo y el resto del clero a ver qué 
piensan hacer, porque lleva de “plantado y sin inaugu-
rar” la friolera de unos 12 años de pura indolencia, y se 
pagó con mucho dinero público… pero como se lleva tan-
to lo de que el ciudadano “pague y calle” ¿Creerá el Sr. 
Safont que los ciudadanos somos tontos?

AL SEÑOR SAFONT: “APROVECHANDO LA OCASIÓN” 
El Sr. Safont también es un político “doble” (36.750 € de 
la “dipu” y unos 18.000 € como concejal), de los que apo-
ya a los ciudadanos de boquilla pero luego se abstiene 
cuando ha de votar una moción para que los afectados 
por el cheque vivienda de Conselleria cobren, pero su 
labor no le cunde ni por la de medio, porque, además 
del arrastre del citado museo, tiene tantas tareas pen-
dientes que no sabemos si el verano le dará para tanto: 
Museo de la Naranja (hace poco dijo que “ahora” iban a 
trabajar duro: se nota, se nota, después de un año cerra-
do, las preocupaciones se lo comen), el reglamento de 
usos del teatro Payà (sobre utilizado políticamente, pero 
aún sin programación…), etc.
En fin, una muestra de “puro interés, proyecto, y ganas 
de trabajar”, pero, Sr. Safont, ¡Que ni la policía es tonta 
ni los ciudadanos tampoco!

AL SEÑOR PERELLÓ: “TORNEN ELS DINERS DEL BOUS”
Y el paradigma de estos “dobletes” ¿Quién va a ser sino 
el Sr. Perelló? Nadie tiene muy claro si es verdad o leyen-
da si el Sr. Perelló es asesor taurino de la “dipu”, o sólo 
cobra por ello (36.750 € de asesor y unos 18.000 € del 
Ayuntamiento), pero vamos al grano: el TSJCV ha con-
denado al organismo provincial a devolver el dinero de 
las entradas de la corrida de la beneficencia al Ayunta-
miento de Vila-real, y que le “descontaron” de la gestión 
de las multas (esas que nosotros también podríamos 
cobrar y dejar de pagar a la diputación el vasallaje del 
PP de Burriana y de estos “dobles” políticos) ¿Piensan 
exigir que se devuelva ese dinero a Burriana también? A 
ver si usted, que es más listo que el hambre, se desdobla 
de su propio cargo “torero” y rema un poquito a favor de 
los intereses de los burrianenses.
Pero claro, todos estos señores se creen que la policía es 
tonta, que Luxemburgo nos salvará, y que Burriana tiene 
viviendas del IVVSA en buenas condiciones para dar y to-
mar: pero que MENTIRAS!

Contacta: buzonciudadano@pspvborriana.com



loca academia de policia

“Los políticos tímidos e interesados se preocupan mucho 
más de la seguridad de sus puestos que de la seguridad 
de sus ciudadanos”
La conocida saga de películas de humor que da título a 
este artículo ha alcanzado ya la séptima entrega; mien-
tras tanto, el “vía crucis” que atraviesa la Policía Local 
de nuestra ciudad va ya por el quinto año y por el quinto 
cuadrante.
Lejos quedan las grandilocuentes declaraciones del In-
tendente Principal de la Policía Local que, en su toma de 
posesión, se refería a “la enorme suerte de encontrarme 
con una plantilla perfectamente diseñada” a su objetivo 
de “conocer de primera mano la opinión de la plantilla 
policial” y a la “facilidad del reto por contar con un orga-
nigrama técnicamente perfecto nacido del consenso”.
Leyendo estas declaraciones, formuladas hace más de 
cinco años, sorprende ver la situación actual de dicho 
cuerpo, situación que ha sido calificada por algunos de 
sus integrantes de “decadente”.
Desde el año 2007 que la señorita Pallardó, esa vicepre-
sidenta de la Diputación que ni siquiera vive en Burria-
na, ni sabe casi donde está “La plaça Les Gallines”, ha 
conseguido desmotivar a la plantilla, destrozar servicios 
prestados durante 40 años en nuestra ciudad de forma 
impecable, como la sección de tráfico. Ha creado nuevos 
servicios como la “Policia de Barrio”, pero totalmente 
inoperativa como lo ha planteado, puesto que un solo 
agente paseando por distritos amplios de Burriana, con 
limitación de Kilometraje, ¿Cómo pueden actuar solos en 
la gran mayoría de intervenciones? ¿Cómo calificar sino 
una situación que, por ejemplo, permite que en varias 
ocasiones haya patrullando UN SOLO POLICIA para toda 
nuestra ciudad?
¿A que se debe que la señorita Pallardó este tratando de 
imponer “manu militari” el quinto cuadrante de servicio 
desde su llegada, sin consenso alguno y sin conocer de 
primera mano la opinión de la plantilla?
¿Por qué esta señorita Pallardó ha hecho desaparecer la 
Policía Nocturna, con los datos de detenciones y actua-
ciones que eran la envidia de la provincia? Simplemente 
porque los agentes voluntarios que la formaban, no vie-

ron cumplidas las condiciones laborales y de productivi-
dad que la señorita Pallardó les prometió.
Desde el 20 de febrero de 2012 no se ha conseguido con-
sensuar el cuadrante de servicio de la Policia Local, con 
el resultado de que los fines de semana, durante 10 horas 
cada día, solamente hay TRES AGENTES DE SERVICIO (si 
esto es seguridad ciudadana, que venga Dios y lo vea) y 
que a fecha de hoy ningún agente sabe en que fecha po-
drá disfrutar de sus vacaciones, puesto que como no sa-
ben organizar, pretenden que en contra de sus derechos, 
se organicen solos. 
Y cuando la plantilla, haciendo uso de sus derechos, se 
manifiesta mostrando su malestar, la señorita Pallardó 
y la Jefatura, como una especie de “castigo” obliga a los 
agentes, durante 5 horas a patrullar por el centro de la 
ciudad, a pesar de los pocos efectivos, que hacen mucha 
falta en otras zonas.
Y la última (o penúltima) genialidad se basa en tres pun-
tos:
- Hacer 12.30 horas de turno los fines de semana.
- Crear la figura del “agente reflejo”o lo que es lo mismo, 
para poder irte de vacaciones tiene que venir un compa-
ñero por ti las 12 horas, y viceversa.
- O, como colofón, suspender las vacaciones en verano y 
sobre todo en la semana del Arenal Sound.
Desde CIUTADANS INDEPENDENTS PER BURRIANA exi-
gimos una Policía Local motivada y bien dirigida, que 
preste los servicios necesarios que se le encomiendan, la 
teníamos antes de llegar la señorita Pallardó con sus pa-
seítos telefónicos un día a la semana por nuestro Ayun-
tamiento.
Y exigimos también la inmediata dimisión del Alcalde-
a-ratos Sr. Calpe, del Concejal Delegado de Personal Sr. 
Safont y de la Concejal Delegada de Policía Srta. Pallardó, 
ya que los tres, en una demostración de “si quieres saber 
quien es Pablito, dale un carguito”, se limitan a intentar 
imponer sus designios, ninguneando tanto a la plantilla 
de la Policia Local como a sus representantes sindicales, 
no escuchando propuesta alguna .
Patética la actuación del Sr. Safont, asesor de la Diputa-
ción, que se ha buscado el asesoramiento de un letrado 
(el asesor asesorado) para estos menesteres, con nulo 
resultado, eso si, nos costará 3000 euros a los ciudada-
nos/as de Burriana. El Alcalde-a-ratos Sr. Calpe, simple-
mente pulula por allí.
Esta vez tenemos PERLAS ESTIVALES
“Por parte del Ayuntamiento van a tratar de agilizar el 
PAI Sant Gregori” José Ramón “agil como una gacela” 
Calpe. Si había alguna esperanza para Sant Gregori, aca-
bamos de perderla.
“La Consellera ha dejado claro que el Museo de la Na-
ranja es una institución única por la que se va a apostar” 
Enrique “con ruedas de molino” Safont. Nunca hagan 
apuestas, si saben que van a ganar, son unos pícaros. Si 
saben que van a perder, son tontos. O nos toman como 
tal.

Grups municipals
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ple extraordinari 27/05/2013
El Ple estima l’aprovació de l’expedient 4/2013 de modi-
ficació de crèdits per mitjà de suplements de crèdit i crè-
dits extraordinaris en el Pressupost general de l’exercici 
2013.

ple ordinari 4/06/2013
El Ple aprova per unanimitat triar Juan Bautista Gumbau 
Palmer com a jutge de pau titular de Borriana en reunir 
els requisits de capacitat i de compatibilitat previstos.

El Ple aprova per unanimitat excloure la plica presen-
tada per Aplitec-Cofely España, SA, en la contractació 
del subministrament d’energia elèctrica i servei de ges-
tió energètica i manteniment amb garantia total de les 
instal·lacions d’enllumenat públic de Borriana, per no 
guardar concordança la seua proposició econòmica amb 
la documentació prèviament examinada i admesa en la 
licitació. Així mateix, s’aprova la classificació de les res-
tants empreses i es requereix a Ferroser Infraestructuras 
SA-Ferrovial Servicios SA, en haver obtingut la màxima 
puntuació, que presente la documentació corresponent 
en el termini previst.

El Ple aprova per unanimitat declarar desert el concurs 
convocat per a la selecció i adjudicació de la condició 
d’urbanitzador del Programa d’actuació integrada de les 
unitats d’execució A-14.2 i A-16.5, redelimitades del sòl 
urbà residencial del vigent Pla general de Borriana, i au-
toritzar la devolució a la mercantil urbanitzadora MTM, 
SL, de la fiança dipositada.

El Ple aprova per unanimitat declarar desert el concurs 
convocat per a la selecció i adjudicació del Programa 
d’actuació integrada de la unitat d’execució A-12.1, rede-
limitada del Pla general de Borriana, i el seu àmbit de 
connexió amb el camí Fondo-rotonda av. Cañada Blanch i 
parcel·la cadastral 0877120. 

El Ple aprova definitivament i per unanimitat la modifica-
ció puntual núm. 35 del Pla general d’ordenació urbana 
de Borriana, promoguda per Aurora Fortea Prunet i Juan 
José Safont Muñoz, i que té com a objecte modificar la 
delimitació de la unitat d’execució A-27, excloent del seu 
àmbit les parcel·les que mereixen la qualificació de solar 
i incorporant el viari de connexió de la unitat d’execució 
A-27 amb el c/ Serratella; i canviar l’ordenació de la uni-
tat per mitjà de la creació d’un nou vial al llarg del front de 
façana de l’illa que dóna al futur passeig marítim (c/ les 
Alqueries) i substituint la tipologia d’edificació UFA (uni-
familiar aïllada) per UFH (unifamiliars en filera) en part 
dels terrenys de la unitat, ajustant l’edificabilitat neta se-
gons l’aprofitament tipus fixat pel planejament vigent.

El Ple estima per unanimitat tenir per anul·lats els ar-
ticles 6.1.c, 10.4, 17.c i 25 de l’Ordenança municipal 
d’infraestructures radioelèctriques de telecomunica-
cions, aprovada definitivament pel Ple de l’Ajuntament 
de Borriana en data 3 de juny de 2004, i publicada en el 

Butlletí Oficial de la Província núm. 95, de 7 d’agost de 
2004, en execució de la sentència del Tribunal Suprem, 
de data 29 de gener de 2013, i de sentència dictada en 
primera instància per la secció tercera de la Sala Conten-
ciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de 
la Comunitat Valenciana de data 25 de gener de 2007, a 
instàncies de la mercantil Vodafone España, SA.

El Ple aprova per unanimitat i de forma inicial el Regla-
ment de participació ciutadana, i els reglaments de la 
Comissió Especial de Suggeriments i Reclamacions i del 
Consell Social de la Ciutat de Borriana. 

El Ple aprova per majoria, amb els vots a favor del PP 
(11) i l’abstenció de PSOE i CIBUR (7+3), la desestimació 
de les al·legacions formulades per Enrique Pedro Mañes 
Fanfelle i l’aprovació definitiva de l’expedient 3/2013 de 
modificació del Pressupost municipal de 2013 per mitjà 
de suplements de crèdit i crèdits extraordinaris.

El Ple estima per unanimitat tenir per anul·lada 
l’Ordenança fiscal reguladora de les taxes per utilització 
privativa o aprofitament especial del sòl, subsòl o volada 
del domini públic municipal per empreses explotadores 
de serveis de telefonia mòbil, aprovada definitivament en 
data 17 de desembre de 2009, en execució de la Sentència 
del Tribunal Superior de Justícia de la Comunitat Valen-
ciana de data 27 de novembre de 2012, dictada en el pro-
cediment ordinari 132/2010 a instàncies de la mercantil 
Vodafone España, SA.

El Ple queda assabentat per dació de compte dels acords 
adoptats per la Junta de Govern Local en les sessions 
realitzades entre els dies 16.04.2013 i 20.05.2013, amb-
dós inclosos, i de les resolucions dictades per l’Alcaldia 
Presidència, que consten a la Secretaria Municipal, co-
rresponents al període de l’01.04.2013 al 28.04.2013, així 
com 129 d’anteriors a l’01.04.2013. 

Despatx extraordinari

El Ple aprova per majoria, amb els vots a favor de PSOE i 
CIBUR (7+3) i l’abstenció del PP (11), una moció del Grup 
Municipal Socialista relativa al reconeixement per part 
de la Generalitat Valenciana del deute contret en con-
cepte d’ajudes per a l’adquisició, lloguer i rehabilitació 
d’habitatges, l’establiment d’un calendari de pagaments 
raonable i el respecte a l’ordre de presentació de les 
sol·licituds en este.

El Ple aprova per majoria, amb els vots a favor de PP (11) 
i l’oposició de PSOE i CIBUR (7+3), una moció presentada 
pel Grup Municipal del Partit Popular relativa a l’adhesió 
i suport a l’Acord de la societat civil per la Comunitat Va-
lenciana. 

Precs i preguntes

Javier Gual pregunta a Consuelo Suay, com a regidora de-
legada de la Dona, per les seues declaracions en premsa 
sobre les dades de la violència de gènere i les actuacions 
que anava a seguir l’Ajuntament de Borriana, com ara 
tornar a posar en marxa la campanya “Pensa en tu, no 
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estàs sola”. Gual pregunta a Suay què pensa sobre el fet 
que l’equip de govern col·laborara en una cursa, al seu 
parer, a favor de la derogació de la Llei integral de vio-
lència de gènere i que, a més, regidors del Partit Popular 
col·laboraren en l’entrega de premis. Respon Consuelo 
Suay.

Javier Gual pregunta a Esther Pallardó si pensa consen-
suar els quadrants i les vacances de la Policia Local amb 
els sindicats, o si es farà per decret. Respon Esther Pa-
llardó.

Javier Gual pregunta a Esther Pallardó què pensa fer 
quant als torns de Policia durant els caps de setmana 
i en matèria de trànsit. Per què no hi ha una Policia de 
Trànsit (com hi ha Policia de Barri), quan la competència 
per excel·lència de la Policia Local és regular-lo? Respon 
Esther Pallardó.

María Dolores Aguilera prega a Javier Gual que escolte 
i que respecte els altres, quan no està d’acord amb les 
seues opinions. Respon Javier Gual.

María Dolores Aguilera prega a tota la corporació que en 
la següent Comissió de Participació Ciutadana parlen so-
bre el tema de la violència de gènere, a fi d’arribar a un 
acord plenari.

María Dolores Aguilera prega a Esther Pallardó que no 
seguisca pel camí de les “mentides” i de les referències 
de les dades del Consell de Policia.

María Dolores Aguilera pregunta a Esther Pallardó qui-
nes competències de Policia s’han vist millorades i quines 
funcions té en matèria de violència de gènere o atenció a 
menors, des que ha assumit la Regidoria de Seguretat. 
Respon Esther Pallardó.

María Dolores Aguilera pregunta a Esther Pallardó per 
què va deixar de funcionar la Policia Nocturna al poc de 
temps d’assumir la Regidoria. Respon Esther Pallardó.

María Dolores Aguilera pregunta a Esther Pallardó si 
pensa que la Policia de Barri pot ser operativa. Respon 
Esther Pallardó.

María Dolores Aguilera pregunta a Esther Pallardó per 
quin motiu va fer desaparéixer la secció de Trànsit de la 
Policia Local. Respon Esther Pallardó.

María Dolores Aguilera manifesta les seues sospites 
davant d’Esther Pallardó per la selecció dels comanda-
ments de la Policia Local i els acusa “d’actitud de cacic” 
enfront dels agents i de no atendre les seues demandes 
laborals. Respon Esther Pallardó.

María Dolores Aguilera pregunta a Esther Pallardó si 
pensa dialogar, negociar i arribar a un consens amb la 
plantilla de Policia Local per a aprovar un quadrant que 
realment siga operatiu. Per què no n’ha acceptat cap dels 
proposats pels representants sindicals? Respon Esther 
Pallardó.

María Dolores Aguilera pregunta a Esther Pallardó si li 
pareix una bona organització de Policia la distribució ac-

tual del personal d’oficines i del personal que va a torns 
perquè patrulla el carrer. Respon Esther Pallardó.

María Dolores Aguilera recrimina Esther Pallardó el fet 
que esta diga que ha parat les vacances dels agents que 
participen en l’Arenal Sound, i que els pagarà una pro-
ductivitat; perquè no es veu. Respon Esther Pallardó.

María Dolores Aguilera pregunta a Esther Pallardó si li 
pareix correcte que els agents que realitzen hores ex-
traordinàries en el festival Arenal Sound tarden a cobrar-
les, i li diu que encara no s’han cobrat les corresponents 
a l’edició de 2012. Respon Esther Pallardó.

María Dolores Aguilera pregunta a Esther Pallardó si li 
pareix una gestió bona i normal que haja paralitzat, se-
gons ella, la sol·licitud de vacances d’alguns agents du-
rant la setmana del festival Arenal Sound, i que es plan-
tegen això de l’agent reflex. Respon Esther Pallardó.

María Dolores Aguilera pregunta a Esther Pallardó si li 
pareix una bona gestió de la Policia Local que durant al-
gunes hores del cap de setmana, segons ella, “no hi haja 
pràcticament ningú” patrullant a la ciutat de Borriana. 
Respon Esther Pallardó.

María Dolores Aguilera pregunta a Esther Pallardó si sap 
on estan els comandaments de la Policia Local, que no-
més treballen (i a la seua oficina) de dilluns a divendres 
al matí, i cap dels dos resideix a Borriana, i que quan no 
estan treballant no s’ocupen de la cobertura policial a 
Borriana. Respon Esther Pallardó. 

María Dolores Aguilera pregunta a Esther Pallardó si ella 
i els comandaments policials coneixen l’existència de la 
Llei orgànica de protecció de dades, que vulneren quan 
permeten que els voluntaris del cos de Protecció Civil 
utilitzen les mateixes emissores que la Policia Local, tal 
com va ocórrer a la mascletada del 19 de març de 2013. 
Això és abandó de funcions de la direcció, de la regidora 
delegada o de qui és la responsabilitat? Fins a quan con-
tinuarà defensant el que és indefensable? Respon Esther 
Pallardó.

María Dolores Aguilera pregunta a Esther Pallardó pel 
conveni amb la Guàrdia Civil per a realitzar controls de 
seguretat ciutadana nocturns. Quina seguretat (mitjans 
personals, tècnics i materials) garanteix als agents que 
realitzen el control si actualment només ho fan 3 agents? 
Respon Esther Pallardó. 

María Dolores Aguilera sol·licita a Esther Pallardó que 
dimitisca, com a conseqüència del malestar de la planti-
lla de Policia Local i la “falta de diàleg i de treball”. 

María Dolores Aguilera prega a l’alcalde, José Ramón 
Calpe (com a autoritat màxima sobre la Policia Local), 
que expediente els comandaments policials per abandó 
de funcions, i que els obligue a un canvi d’actitud, així 
com que faça cessar a Esther Pallardó. 

María Dolores Aguilera pregunta a l’alcalde, José Ramón 
Calpe, si pensa prendre alguna mesura en relació amb la 
delegació a favor d’Esther Pallardó, i en relació amb els 
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expedients disciplinaris als comandaments de la Policia 
Local. Respon l’alcalde, José Ramón Calpe.

junta de GoVern 20/05/2013
La Junta aprova les liquidacions en concepte de taxes per 
utilització de domini públic (règim especial 1,5% -sec-
tor elèctric) corresponents a l’exercici 2012 a càrrec de 
Nexus Renovables SL–Nexus Energía SA, E.On Energía 
SL, Ae3000 Agent Comercialitzador SL-Olten Llum SL, 
Factor Energía SA, Energya VM Gestión de Energía SLU, 
Hidrocantábrico Energía SAU i Endesa Energía SAU – 
Endesa Energía XXI SLU. 

La Junta estima la sol·licitud de rectificació de liquida-
ció en concepte de taxes urbanes efectuada per Manuel 
Martín Cruz.

La Junta aprova les liquidacions en concepte de l’impost 
sobre vehicles de tracció mecànica a càrrec de Manuel 
J. Del Cuerpo Verdegal, Abderrazzak el Kahlaoui i José 
Barreda Gil. 

La Junta desestima les sol·licituds de rectificació de la 
naturalesa d’immoble a l’efecte de l’impost sobre béns 
immobles i devolució d’ingressos formulada per Concep-
ción Villarreal Ferrer i José M. Llácer Vidal.

La Junta aprova la derivació per afecció al pagament de 
l’impost sobre béns immobles de Daniela S. Vecerzan a 
Bankinter 13 Fondo de Titulización de Activos, d’Antonio 
Zamora García a IM Pastor 4 Fondo de Titulización de 
Activos, de Ramón Castellano Nicolás a General Electric 
Capital Bank, de Nicola Cimpan Dorin a Bankia SA i de 
Francisco J. Domingo Escribano a Barclays Bank SA. 

La Junta aprova el padró 4/2013 d’altes de l’impost sobre 
béns immobles en relació amb les liquidacions de baixa 
de l’impost sobre béns immobles de naturalesa urbana.

La Junta desestima la sol·licitud de revisió d’acord 
d’ajornament de pagament de deutes formulada per Ma-
nuel Capdevila Domingo i Domingo Badía e Hijos CB. 

La Junta aprova despeses per import superior a 3.000 
euros.

La Junta declara restaurada la legalitat urbanística in-
fringida per Juan Arnau Ferris en execució d’obres al 
camí Fondo, núm. 11.

La Junta aprova concedir a Oberonbur, SL, pròrroga per a 
finalització i interrupció d’obres a l’av. Pere II, núm. 51. 

La Junta concedeix llicències d’obres a Juan Arnau Fer-
nandis, Zen Belleza SC, Noelia Corbalan Señoret i Manuel 
Alamán Gual; i desestima la sol·licitada per Victoria Can-
tos Devís.

junta de GoVern 27/05/2013
La Junta aprova prorrogar per un any, fins a l’1 de se-

tembre de 2014, el contracte subscrit amb Eulen, SA, 
del servei d’execució de programes esportius munici-
pals, servei de vigilància, control, socorrisme i prime-
ra assistència d’urgència a la piscina coberta i el servei 
d’obertura, informació, vigilància, control i tancament de 
les instal·lacions esportives, en les mateixes condicions 
previstes en el contracte de data 1 de febrer de 2012. 
Així mateix, la Junta autoritza i disposa la despesa de 
74.692,36 euros (IVA inclòs) corresponent a l’exercici de 
2013 (de setembre a desembre).

La Junta dóna compte del decret del Jutjat de Primera 
Instància núm. 3 de Castelló en el qual s’aprova la taxa-
ció de costes (6.087,56 euros), al pagament de la qual 
ha estat condemnada juntament amb una indemnització 
l’empresa Mediterránea de Música y Eventos, SL, per la 
cancel·lació al setembre de 2003 del concert de La Oreja 
de Van Gogh. 

La Junta dóna compte de la resolució dictada pel Tribunal 
Superior de Justícia de la Comunitat Valenciana en què 
es desestima el recurs d’apel·lació interposat per este 
Ajuntament contra interlocutòria d’autorització d’entrada 
domiciliària.

La Junta aprova la liquidació de baixa en concepte de 
taxes del mercat interior de la parada número 35.

La Junta aprova la rectificació de liquidació en concepte 
de taxes urbanes a càrrec de la Tresoreria General de la 
Seguretat Social.

La Junta aprova la liquidació de baixa en concepte de 
l’impost sobre vehicles de tracció mecànica a càrrec de 
Paul Ciobotaru.

La Junta estima la sol·licitud de devolució d’ingressos 
en concepte d’autoliquidació de l’impost sobre vehicles 
efectuada per David Fernández Tapia.

La Junta estima la sol·licitud de compensació de benefi-
cis fiscals aplicats en l’impost sobre activitats econòmi-
ques a cooperatives durant l’exercici 2012.

La Junta aprova les derivacions per afecció al pagament 
de l’impost sobre béns immobles de José Moreno Pérez 
i Carlos A. Sánchez Cano a Bankia SA, de Sistamia SL a 
Buildingcenter SA, de Mohamed El Fillalli a Paratus AMC 
España SA i de Laurentin Paul Costache a Banc de Saba-
dell SA. 

La Junta queda assabentada per dació de compte de la 
sentència del Tribunal Superior de Justícia de Madrid, 
dictada en recurs contenciós administratiu interposat 
per l’Ajuntament contra el Ministeri d’Economia i Hisen-
da, que desestima la reclamació de compensació de be-
neficis fiscals en l’IBI aplicats a l’autopista AP-7 en els 
exercicis 2005 i 2006.

La Junta estima l’inici de procediment de constrenyiment 
per impagament de quotes d’urbanització a instància de 
l’agent urbanitzador de la unitat d’execució 1 del sector 
PRR-1, Urbanizadora Vistamar SA, contra Enrique Mañes 
Fanfelle.



La Junta aprova un reconeixement extrajudicial de crè-
dits per import de 32.164,46 euros, amb càrrec al vigent 
Pressupost municipal de 2013, per a abonar factures re-
lacionades amb subministrament de gas a col·legis pú-
blics i instal·lacions esportives municipals, i del servei de 
grua.

La Junta aprova despeses per import superior a 3.000 
euros. 

La Junta declara caducat i arxiva sense més tràmit 
l’expedient de restauració de legalitat urbanística incoat 
a Burriana Mar, SL.

La Junta estima l’al·legació formulada per Teresa Escribá 
Cherta i incoa a Alejandro Ros Igual expedient de restau-
ració de la legalitat urbanística per la realització d’obres 
sense prèvia llicència al polígon 22, parcel·la 264, del 
camí de les Tancades.

La Junta proposa la demolició d’obres executades al po-
lígon 25, parcel·la 217 del camí de l’Ullal en expedient in-
coat a María Remedios Ferris Jordán.

La Junta incoa expedient de restauració de legalitat ur-
banística vulnerada per realització d’obres sense prèvia 
llicència a Victoria Mercedes Cantos Devís i altres, al c/ 
Ermita Juan Granell núm. 3, i a Vicente Borja Llorens, al 
polígon 32, parcel·la 64 del camí de Facos.

La Junta estima les sol·licituds de llicència d’obres 
sol·licitades per Peter Rutherford Pontefract, JMC Jor-
maca SL, Rosario Pérez Pablo, José Antonio López Ruiz, 
Blas José Borja Ochando i Comunitat de Propietaris Ur-
banització Blaumar. 

junta de GoVern 3/06/2013
La Junta dóna compte de la sentència dictada pel Jutjat 
Contenciós Administratiu núm. 2 de Castelló, en la qual 
s’estima el recurs d’apel·lació interposat per este Ajun-
tament contra interlocutòria en recurs contenciós admi-
nistratiu núm. 191/2005 (Projecte de reparcel·lació del 
Programa d’actuació integrada A-11).

La Junta aprova la rectificació de les liquidacions en con-
cepte de taxes urbanes de Lemaachi El Moukhtar, Victo-
riano Roberto Sancho Arnal i María Ros Nebot.

La Junta aprova la rectificació de subjectes passius en 
liquidacions de taxes urbanes d’Héctor W. Salazar Brito 
i Antonio Zamora García a IM Pastor 4 Fondo de Tituliza-
ción de Activos, de Ramón A. Castellano Nicolás a General 
Electric Capital Bank SA, de José Moreno Pérez a Bankia 
SA, de Juan M. Sánchez Zorrilla a BBVA SA i d’Araceli Pé-
rez Ortells a Vicente Bachero de las Heras.

La Junta estima la sol·licitud de devolució d’ingressos en 
concepte de taxes de mercat efectuada per Joaquín Gual 
Vilalta. 

La Junta estima les sol·licituds d’anul·lació de liqui-
dacions en concepte de l’impost sobre béns immobles 

efectuades per Pascual Colonques Gimeno, Joaquín Ríos 
Daudí i Misericordia Manzano Puchol. 

La Junta aprova la derivació per afecció al pagament de 
l’impost sobre béns immobles de Sistamia SL a Building-
center SA, d’Abdelhak Khoudrane a Madrid RMBS II Fondo 
de Titulización de Activos, d’Abderrazzek Ratbi i Rosalina 
María Moreyra a Bankia SA i de SVP Sistemas Eléctricos 
SL a Ruralcaixa. 

La Junta estima les sol·licituds de fraccionament de pa-
gament de deutes efectuades per Teresa Ruis Tavira i per 
Juan R. Reyes Carmona. 

La Junta estima proposar a Covaci Nicoleta, com a me-
sura de restauració de legalitat urbanística vulnerada, la 
demolició d’obres realitzades sense llicència al c/ Sant 
Teodor, 2. 

La Junta incoa a Javier García Rosa expedient de restau-
ració de legalitat urbanística vulnerada per obres sense 
llicència al c/ Santa Filomena, 16.

La Junta estima les sol·licituds de llicència d’obres 
sol·licitades per Juan Granell Gozalbo i Paula Ballester 
Verdegal, Raúl Asensio Narro, Enrique José Pérez Ra-
mos, Sancarm CB, Manuel Martínez Vico, Construcciones 
Enrique Canós SL, Rosa Miravet Álvaro, Khamiss Artimi, 
Juan Carlos Blasco Queralt i Isabel Almela Esteve.

Urgència

Despatx extraordinari primer. La Junta aprova sol·licitar 
a la Generalitat Valenciana ajudes per a l’increment bi-
bliogràfic i adquisició de col·leccions bibliogràfiques pu-
blicades per editorials valencianes.

Despatx extraordinari segon. La Junta aprova concedir a 
Jomavisco, SL, pròrroga per a execució d’obres autorit-
zades al c/ Jaime Chicharro, núm. 64.

juntes de GoVern



aGenda

*INHUMACIONS AL CEMENTERI MUNICIPAL

NAIXEMENTS

David George Netu, de George i Milica

Cristóbal Albiol Saera, de Jesús i Ester

María del Carmen Serrano Moreno, de Jonathan i Silvia

Eneko Monfort Aragó, de Juan Luis i Rosa Ana

Pablo de la C. Olaria González, de Pablo de la C. i María L.

Héctor Cano Bort, de Francisco Javier i Berta

Marc Tuto López, de Lajos i Eva

Outman Kharkhach, de Benyounes i Zoubida

César Calonge Hernández, de César i Ayesa

Pau Palomero Saborit, de Vicente i Jéssica

Safwan El Akili, de Mohamed i Soumaya

Xavi Conde Martínez, de Roberto i Yolanda

Carla Ruiz Codina, de Sebastián i Patricia

Neizan Cerdán Artero, de José M. i María del Carmen

Pau Taberner Gil, de Vicente José i Vanesa

Ana Martínez Vivas, d’Óscar i Lorena

Sergio López Llopis, de Sergio i María Teresa

Valentina Sanchis Torralba, de David i Esther

Ainhoa Pérez Busto, de Raúl i María Isabel

Ángel Kevin Duduca, d’Andreias i Ramona

Safae El Aissaoui, d’Abderrahim i Amal

David Felis Feliu, de Pedro i Rosa María

Alma Sanchis García, de Raúl i Yolanda

Andrea Roca Martínez, de Víctor i Lourdes Concepción

Carles Aleix Felip Pitarch, de Juan David i Carmen V.

Zeus Martinavarro Mas, de Manuel José i Sara

MATRIMONIS

César Agustín Morales Vilar i Gema Pla Gil

Roberto Zaragozá Beltrán i Marta Izquierdo Renau

Alfonso Francisco Núñez Dosdá i Begoña Gual Marín

Adrián Martínez Cruz i Inés María Martínez Aparici

Pablo López Valero i Claudia Patón Cervigón

Emilio José Rodríguez Egea i Mariana Licuta

Héctor E. García Belmonte i Raquel Linares Aguilella

Javier Brotons Gimeno i Sonia Belén Moya Cuesta

Enrique Devís Imbernón i Kristel Montserrat Juan Gual

Gheorghe Popa i Alina Mariana Bancila

Carlos Muñoz Núñez i Ana Barres Moreno

Ángel Zarcero Adell i Ancuta Mihaela Stefan

Jesús Briz Gómez i María Luz Chiva Esteve

Francisco J. Tornador Navarro i Beatriz Prades Molla

DEFUNCIONS*

Ramón López Serrano

Ana Marina Lahuerta Fernández

Manuel Lucha Nieto

José Miguel Andreu Monfort

Juan Mingarro Planelles

Dolores Llopis Planelles

José Cantavella Claramonte

Lorenzo Parra Palomares

Asunción Blasco Gil

Guadalupe Sanz Sanz

Francisco Andújar Reyes

Natividad García Ninot

José Martí Blasco

Juan Bta. Viñes Arbona

Ana Ibáñez Fernández

Elvira Deñobeitia Periña

52

55

91

53

75

72

96

59

90

94

75

77

78

78

91

45

TELÈFONS D’INTERÉS
CENTRES OFICIALS
Ajuntament de Borriana................ 964 51 00 62
 964 57 02 02
Tinència Alcaldia Port.................... 964 58 70 78
Policia Local.................................. 964 51 33 11
Guàrdia Civil................................. 964 59 20 20
Jutjat............................................. 964 51 01 87
Serveis Socials.............................. 964 51 50 14
Casal Jove..................................... 964 59 16 92
Biblioteca Municipal..................... 964 03 39 61
Oficina Activitats Culturals........... 964 83 93 17
Oficina Turisme............................. 964 57 07 53
P. Poliesportiu M............................ 964 59 10 02
Piscina Municipal.......................... 964 59 14 00
INSS............................................... 964 51 28 54
Agencia Empleo y Desarrollo.......... 964 03 30 37
Ecoparc Municipal......................... 902 10 89 98
Centre Activitats Polivalents......... 964 51 25 25
 964 51 50 14
CEAM (C. Especialitzat d’At.al Major)... 964 59 14 15
ADI Servei d´atenció a la infáncia.......... 964 03 32 08
(de 0 a 3 anys, de 9 a 14 hores)             630 71 70 97
COL·LEGIS
CP Vilallonga................................ 964 55 84 90
CP Roca i Alcaide.........................  964 73 83 60
CP Penyagolosa............................  964 73 83 55
CP Iturbi.......................................  964 73 83 65
CP Novenes de Calatrava.............  964 73 88 70
CP Cardenal Tarancón..................  964 73 88 75
Col·legi Salesià.............................  964 51 02 50
Col·legi Illes Columbretes.............  964 51 63 62
Col·legi Villa Fàtima.....................  964 51 25 18
Col·legi Consolació.......................  964 51 02 93
IES Jaume I...................................  964 51 04 25
IES Llombai..................................  964 59 15 32
Centre Educació Especial............. 964 73 87 95
Escola Permanent d’Adults..........  964 59 10 01
Guarderia Infantil........................  964 51 02 41
Escola de la Mar..........................  964 58 61 60
Escola Taller................................. 964 51 03 61
CME Rafel Martí Viciana................ 964 03 32 30
ASSISTÈNCIA SANITÀRIA
Centre de salut.............................. 964 39 07 50
Urgències...................................... 964 39 07 60
Cita prèvia..................................... 964 39 07 50
Centre de Salut Port...................... 964 39 92 84
CSI Novenes (cita prèvia).............. 964 55 87 00
CSI Novenes (urgències)................ 964 55 87 01
Hospital General Castelló.............. 964 72 65 00
Hospital de la Plana...................... 964 35 76 00
Ciutat Sanitària La Fe.................... 96 386 27 00
Centre de P. Familiar...................... 964 39 07 57
Salut mental.................................. 964 39 07 56
Creu Roja....................................... 964 51 76 07
Hospital La Magdalena.................. 964 24 44 00
Hospital Provincial......................... 964 35 97 00
DIVERSOS
Cementeri...................................... 964 51 01 49
Centre Alq. Sta. Bàrbara................ 964 51 00 93
Junta Local Fallera......................... 964 51 62 17
Ràdio Taxi...................................... 964 51 01 01
Centre Cultural La Mercé............... 964 51 00 10
Parc Comarcal Bombers................ 085
Estació RENFE............................... 964 51 14 80
Magatzem Municipal..................... 964 51 87 12
Mercat Municipal........................... 964 51 07 37
Sindicat de Regs............................ 964 51 45 51
Cambra Agrària (Consell Agrari).... 964 57 06 08
FACSA............................................ 964 51 28 00

ESTE CALENDARI ESTÀ SUBJECTE A VARIACIONS

FARMÀCIES DE GUÀRDIA JULIOL

LLORIS   1  11 21     31
Barranquet, 22
MEDINA   2 12 22
Finello, 15
MUÑOZ   3 13 23   
Camí d’Onda, 41
PEIRATS   4 14 24 
La Tanda, 22
TERRÁDEZ   5 15 25
Fdco. Gcía. Lorca, 19
VERNIA   6 16 26   
Progrés, 17
ALMELA   7 17 27   
Raval, 28
DOMÉNECH   8 18 28
Maestrat, 28
FONT DE MORA   9 19 29
Sant Vicent, 6
GASCÓ   10 20 30
Pl. de les Monges, 12
PORT: BARBERÁ



horari autobús borriana · port · Grau / borriana · castellÓ

Horaris: Borriana - Renfe - Alqueries
*6.30 Renfe
*8.20 Renfe

*10.20 Alqueries - Renfe
*12.20 Alqueries - Renfe
*15.20 Alqueries - Renfe
*19.20 Alqueries - Renfe
*21:20 Renfe

Horaris fins al cementeri
10.20 12.20 16.20 18.20

Horaris fins a la Ratlla
8.20 11.20 18.20 20.20

Borriana - Alqueries - Santa Bàrbara
7.30 11.30

Només dimarts dia de mercat

Línia Borriana - Castelló

Eixides BORRIANA
cap a Castelló

Eixides CASTELLÓ
cap a Borriana

  6.30           14.15
  7.15           15.15
  8.15           16.15 
  9.15           17.15
10.15           18.15
11.15           19.15
12.15           20.15
13.15   

  6.30           14.15
  7.15           15.15
  8.15           16.15 
  9.15           17.15
10.15           18.15
11.15           19.15
12.15           20.15
13.15           21.15
14.15

       6.30          13.15
  7.15           14.15
  8.15           15.15 
  9.15           16.15
10.15           18.15
11.15           20.15
12.15           

      7.00           14.15
  8.15           15.15
  9.15           16.15 
10.15           17.15
11.15           19.15
12.15           21.15
13.15  

       8.00           14.00
   9.30           16.00
 11.00           18.00 
 12.30           20.00

       8.45          15.00
     10.15          17.00
     11.45          19.00
     13.15          21.00

TOTS ELS AUTOBUSOS TENEN PARADA 
A L’HOSPITAL DE LA PLANA

DISSABTES

DIUMENGES I FESTIUS

BURRIANA - Rda. Pere IV / CASTELLÓN - Pza. Juez Borrull (Paradas Inicial y Final)

webs municipals

www.burriana.es

formacion.burriana.es

www.burrianaturismo.com

sme.burriana.es

www.cmeviciana.es

www.burrianacultura.es

www.cvdonaburriana.org

www.bibliotecaspublicas.es/burriana

adi.burriana.es

arxiu.burriana.es

mam.burriana.es (museu arqueològic)

www.cardenaltarancon.org

www.juanvarea.es

www.facebook.com/ajuntament.burriana

TEMPERATURES I PRECIPITACIONS

ABRIL MAIG

Dia 15 16 17 18 19 20 21 22 23 24 25 26 27 28 29 30 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16

Màx. 22 22 19,5 21 20 20 18,5 17,5 19 19 19 18,5 19 18 11 14 17 18 20,5 19 20,5 21 22,5 28,5 27,5 23,5 23 21 20 21 21,5 21

Mín. 9 9 10 10 12 9,5 6 7 7,5 8 7 13 11 6 7 7 7,5 8,5 8,5 9,5 9,5 11 11 16 18,5 13,5 14 12 12 12,5 13 12

Pre. 16 15,5 12 23 11,5 0,5 1 2,5 4,5

* DADES FACILITADES PEL SINDICAT DE REGS DE BORRIANA
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El Banco de Tierras de Burriana (BTB) es una iniciativa cuyo objetivo es fomentar el arrendamiento de parce-
las agrícolas de la localidad para su cultivo, favoreciendo la continuidad de la actividad agraria en el municipio. 
El BTB está constituido tanto por parcelas que en la actualidad se encuentran cultivadas, como no cultivadas.

El Banco de Tierras de Burriana es un registro de parcelas disponibles para su cultivo. Dicho registro está 
formado por las parcelas de aquellos propietarios interesados en el cultivo de las mismas.

Por medio del Banco de Tierras se pretende informar, facilitar el contacto y agilizar los tramites entre el pro-
pietario – y el futuro cultivador. Las partes interesadas, serán las que fijarán los terminos del acuerdo (plazo, 
condiciones etc...).

La inscripción de una parcela en el Banco de Tierras de Burriana, implica la inclusión de los datos de dicha 
parcela (nº de polígono, nº de parcela y estado de la misma) y los datos de su propietario (nombre, dirección, 
teléfono de contacto) en el mismo. Este Banco de Tierras de Burriana, estará a disposición de aquellas perso-
nas interesadas en el cultivo de las parcelas, para facilitar el  contacto entre las partes interesadas.

La sede social del Banco de Tierras de Burriana, esta sita, en las Dependencias del Consell Agrari Municipal, 
sito en la C/ Comunitat de Regant, nº5, piso 1º ( Antigua Cámara Agraria)

Los objetivos del Banco de Tierras Agrarias son:
• Poner en valor las tierras agrícolas.
• Ampliar la superficie de las explotaciones.
• Frenar la pérdida de superficie útil.
• Evitar situaciones de abandono de parcelas agrícolas.

Los destinatarios de la actividad del Banco de Tierras de Burriana son, entre otros:
• Agricultores que quieran aumentar la superficie de sus explotaciones.
• Jóvenes que quieran dedicarse a la actividad agrícola.
• Cooperativas agrarias que pretendan aumentar su base territorial.

autorizaciÓn de inclusiÓn en el banco de tierras de burriana

Don/Doña ........................................................................................................................ con DNI n.º.........................,

con domicilio en C/..................................................... nº......... de.................................., con nº de Tel....................... 

y E-mail: ............................................., en calidad de propietario de la parcela ......... del polígono .......................... 

del Término Municipal de Burriana, y conociendo la finalidad del Banco de Tierras creado por el Ayuntamiento 

de Burriana,

AUTORIZO

1.- Al Ayuntamiento de Burriana a incluir la parcela .............. del polígono ............................................................. 
del Término Municipal de Burriana en dicho Banco de Tierras de Burriana.

2.- Al Ayuntamiento de Burriana a ceder los datos incluidos en el Banco de Tierras de Burriana a terceros inte-
resados.

Burriana, .............................................. de 2010.

Fdo. .....................................................
NOTA.- Los datos del titular de la parcela serán incluidos en el Banco de tierras de Burriana con la finalidad exclusivamente adminstrativa, y estarán sometidos 

al régimen jurídico establecido por la Ley Orgánica 15/1999, de 13 de dicembre, de Protección de Datos de Carácter Personal.

BANCO DE TIERRAS DE BURRIANA


